
PROTOKÓŁ NR LIII/2017 

z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

z dnia 21 grudnia 2017 r.  

 

Obrady otworzyła Przewodnicząca Rady Miasta – Irena Renduda – Dudek, 

stwierdzając na podstawie listy obecności prawomocność obrad. 

Sesja odbyła się w Urzędzie Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego,  

ul. J. Głogowskiego 3/5, rozpoczęła się o godz. 15.04. 

Następnie Przewodnicząca powitała gości zaproszonych na sesję. 

W sesji udział wzięli: 

1) Radni RM – zgodnie z załączoną listą obecności (załącznik nr 1 do 

protokołu) 

2) Prezydent Miasta – Jarosław Górczyński 

3) Wiceprezydent Miasta  - Marzena Dębniak 

4) Skarbnik Miasta – Elżbieta Pichór 

5) Sekretarz Miasta – Anna Niedbała 

6) Asystentka Posła Andrzeja Kryja – Sylwia Kula  

 

Ad I/ Przedstawienie porządku obrad: 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Zanim przejdziemy do porządku 

Pan Prezydent prosił o chwilę przerwy, małą. 

Prezydent J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie, Panowie Radni! 

Szanowni goście! Państwo prezesi, dyrektorzy, kierownicy naszych jednostek  

i nasi goście! Chciałbym na początku, tak Pani Przewodnicząca bardzo mocno, 

przedświątecznie zaakcentować ten okres i prosić tutaj Panie z Biura Rady, żeby 

dla każdego z naszych Państwa Radnych, reprezentujących mieszkańców miasta 

Ostrowca Świętokrzyskiego, przygotowane są takie drobne gadżety. Bardzo 

proszę, żeby tutaj rozdać w tym momencie. Jak Państwo widzicie zmieniamy  

w mieście wizerunek, to jest nowe szaty – barwy nawiązujące do tradycji, 

naszych tradycji hutniczych, pomarańczowo – czarne. Macie Państwo okazję 

ostatnio oglądać również takie elementy pomarańczowo – czarne na naszych 

ulicach, na naszych skwerach, na naszych placach. To już jakiś czas temu 

wprowadziliśmy. Tu chcę powiedzieć, że pionierem w tych działaniach, w tych 

kolorach był Prezes MEC-u, który estakadę nad Kamienną właśnie w takich 

kolorach wykonał. I myślę, że ta kolorystyka się przyjęła. Mamy bardzo 

pozytywne oceny naszych mieszkańców. To jest historia, którą należy 

szanować, to jest historia, do której należy podchodzić z szacunkiem. Stąd,  

w takiej kolorystyce dla wszystkich Państwa tutaj takie gadżety.  
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Pani Przewodnicząca, bardzo dziękuję, że Pani tutaj pozwoliła na samym 

początku taką akcję przeprowadzić. Biuro jest przygotowane, nikomu nie 

brakło, a w tym momencie to nawet daliśmy czas, żeby nasza zacna Pani 

Redaktor z „Echa Dnia” tu zdążyła wejść i przyjść, i mogła zrelacjonować 

później obrady sesji Rady Miasta. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Dziękuję 

oczywiście w imieniu swoim i Państwa Radnych za ten miły gest świąteczny.  

I przechodzimy proszę Państwa do porządku obrad naszej dzisiejszej sesji. 

Porządek, jak zwykle otrzymaliśmy. Czy są uwagi do zaproponowanego 

porządku obrad? Proszę Panie Prezydencie.  

Prezydent J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie, Panowie Radni!  

W porządku obrad chciałbym zaproponować zmianę – w punkcie trzecim przy 

podjęciu uchwał w sprawie, chciałbym wnieść, jako pozycję dziesiątą i jako 

pozycję jedenastą projekty uchwał. Jedna, zmieniająca uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2017, kolejna 

zmieniająca uchwałę Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na lata 2017 – 2023. I konsekwencją tych dwóch uchwał jest 

również załącznik, który Państwo wszyscy też otrzymaliście, załączniki do tych 

uchwał. Tam jest wymiana załączników 1, 1a i 4 do niniejszej uchwały. Tak,  

że prosiłbym, aby w tym porządku takie zmiany nastąpiły.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Czy Państwo 

Radni mają jeszcze uwagi do porządku obrad? Jeśli nie to w takim razie 

przegłosujemy te wnioski, które padły z ust Pana Prezydenta. Ale najpierw  

w takim razie, włączając do porządku obrad projekt uchwały zmieniający 

uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na rok 

2017 – kto jest za włączeniem tego projektu uchwały do porządku obrad? Kto 

jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że przyjęliśmy ten 

punkt do porządku obrad.  

 

Radni RM jednogłośnie wyrazili zgodę na przyjęcie do porządku obrad sesji 

projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski na 2017 r.  

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – I kolejny projekt uchwały 

zmieniający uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2017 – 2023. Kto jest za przyjęciem tego 

punktu do porządku obrad? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, 

że również ten punkt przyjęliśmy. 

 

Radni RM jednogłośnie wyrazili zgodę na przyjęcie do porządku obrad sesji 

projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2017 – 2023. 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – I teraz, za chwileczkę 

przegłosujemy cały porządek obrad. Te punkty, a wiec – pierwszy projekt 

uchwały, który głosowaliśmy będzie punktem dziesiąty, jak wspominał Pan 

Prezydent, kolejny, czyli Wieloletnia Prognoza punktem jedenastym w punkcie 

trzecim. I w takim razie głosujemy w takim kształcie porządek obrad dzisiejszej 

sesji. Kto jest za przyjęciem porządku obrad? Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymał? Stwierdzam, że przyjęliśmy porządek obrad i przechodzimy do jego 

realizacji.  

 

Radni obradowali według przyjętego porządku obrad: 

I. Przedstawienie porządku obrad. 

II. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego z dnia  

8 grudnia 2017 r. 

III. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

1) zamiany nieruchomości, 

2) aktualizacji Strategii Zrównoważonego Rozwoju Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na lata 2014 – 2020, 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie konsultacji społecznych,  

4) określenia warunków i trybu składania deklaracji i informacji na podatek od 

nieruchomości, podatek rolny i podatek leśny za pomocą środków komunikacji 

elektronicznej na terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski, 

5) uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 2018 r., 

6) Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 

2018 – 2023, 

7) ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla gminnego zakładu budżetowego 

– Zakładu Usług Miejskich w Ostrowcu Świętokrzyskim,  

8) przekazania dotacji celowej dla Gminy Bodzechów, 

9) ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 

2017 oraz ustalenia planu finansowego dla tych wydatków, 

10) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na 2017 r., 

11) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2017 – 2023.  

 

IV. Interpelacje i zapytania oraz odpowiedzi. 

V. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego  

w okresie od 1 grudnia do 13 grudnia 2017 r.  

VI. Sprawy różne. 
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Ad II/ Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

z dnia 8 grudnia 2017 r.: 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Punkt drugi porządku obrad to jest 

przyjęcie protokołu z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego z dnia  

8 grudnia 2017 roku. I tutaj oczywiście mieliśmy dostęp do tego protokołu, 

mogliśmy go przeczytać w biurze Rady Miasta albo dostaliśmy drogą mailową. 

Czy Państwo Radni mają uwagi do tego protokołu? Nie widzę, w takim razie 

przechodzimy do głosowania.  

Kto jest za przyjęciem protokołu z sesji Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego z dnia 8 grudnia 2017 r.? Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto 

się wstrzymał? Stwierdzam, że protokół przyjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie przyjęli protokół z sesji Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego  z dnia 8 grudnia 2017 r.    

 

Ad III/ Podjęcie uchwał w sprawie:  

1) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – I kolejny punkt trzeci naszych 

dzisiejszych obrad, tj. podjęcie uchwał w sprawach. Jako pierwszy projekt 

uchwały dotyczący zamiany nieruchomości, zlokalizowanych przy ulicy Nowe 

Piaski pomiędzy Gminą Ostrowiec a osobą prywatną. Projekt uchwały był 

opiniowany przez Komisję Strategii i Rozwoju Miasta. Proszę 

Przewodniczącego Komisji o przedstawienie opinii Komisji.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Pani 

Przewodnicząca. Komisja pozytywnie odniosła się do wniosku i do projektu  

uchwały. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Czy Państwo 

Radni mają uwagi do projektu tej uchwały? Nie widzę, w takim razie 

przechodzimy do głosowania projektu uchwały dotyczącej zamiany 

nieruchomości położonych przy ulicy Nowe Paski. Kto jest za przyjęciem 

projektu tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam,  

że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie zamiany nieruchomości. 

 

Patrz uchwała Nr LIII/126/2017 – załącznik nr 2 do protokołu.  

 

2) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kolejny projekt uchwały 

dotyczy aktualizacji Strategii Zrównoważonego Rozwoju Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na lata 2014 – 2020. Projekt tej uchwały był opiniowany  

przez wszystkie komisje. Proszę Przewodniczących Komisji o przedstawienie 

opinii. Proszę Przewodniczącego Komisji Samorządowej.  



5 
 

Przewodniczący Komisji Samorządowej RM – K. Długosz – Komisja 

Samorządowa pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek –   Dziękuję. Proszę Przewodniczącą 

Komisji ds. Rodziny.  

Przewodnicząca Komisji ds. Rodziny – M. Woźnicka – Kuzdak – Komisja  

ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę 

Przewodniczącego Komisji Strategii i Rozwoju Miasta. 

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 

Strategii również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę 

Przewodniczącego Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu.  

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu RM –  

M. Łata – Komisja Edukacji również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. I proszę 

Przewodniczącego Komisji Budżetu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu RM – Wł. Stec – Komisja Budżetu również 

pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni 

mają uwagi do projektu tej uchwały? Nie widzę, w takim razie przechodzimy  

do głosowania projektu uchwały dotyczącej aktualizacji Strategii 

Zrównoważonego Rozwoju Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2014 – 

2020. Kto jest za przyjęciem projektu tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymał? Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.   

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie aktualizacji Strategii 

Zrównoważonego Rozwoju Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2014 – 2020. 

 

Patrz uchwała Nr LIII/127/2017 – załącznik nr 3do protokołu.  

 

3) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kolejny projekt uchwały 

zmieniający uchwałę w sprawie konsultacji społecznych związanych  

z realizacją Budżetu Obywatelskiego. Projekt uchwały był opiniowany również 

przez wszystkie komisje Rady Miasta. Proszę Przewodniczących Komisji  

o przedstawienie opinii. Proszę Przewodniczącego Komisji Samorządowej.  

Przewodniczący Komisji Samorządowej RM – K. Długosz – Komisja 

Samorządowa pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek –  Dziękuję. Proszę Przewodniczącą 

Komisji ds. Rodziny.  

Przewodnicząca Komisji ds. Rodziny – M. Woźnicka – Kuzdak – Komisja  

ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Dziękuję.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę 

Przewodniczącego Komisji Strategii i Rozwoju Miasta. 

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 

Strategii również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę 

Przewodniczącego Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu.  

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu RM –  

M. Łata – Komisja Edukacji również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. I proszę 

Przewodniczącego Komisji Budżetu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu RM – Wł. Stec – Komisja Budżetu również 

pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni 

mają uwagi do projektu tej uchwały? Proszę Radnego Andrzeja Pałkę o zabranie 

głosu. 

Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Pani 

Wiceprezydent! Koleżanki, Koledzy Radni! Mili Goście! Myślę, że dobrze, 

że stało się, że taka zmiana następuje, bo jest więcej czasu na realizację 

wniosku, jaki jest składany w ogóle o budżet. Bo dotychczas było ciężko,  

bo gdzieś połowę roku dopiero upłynęło, dopiero papiery się załatwiło i zostało 

niespełna pół roku na załatwienie reszty spraw. Dziękuję i myślę, że to tak to 

powinno iść.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Czy jeszcze inne 

uwagi są do projektu tej uchwały? Nie widzę, w takim razie przechodzimy  

do głosowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie konsultacji 

społecznych. Kto jest za przyjęciem projektu tej uchwały? Kto jest przeciw?  

Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 

konsultacji społecznych. 

 

Patrz uchwała Nr LIII/128/2017 – załącznik nr 4 do protokołu.  

 

4) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kolejny projekt uchwały 

dotyczy określenia warunków i trybu składania deklaracji i informacji  

na podatek od nieruchomości, podatek rolny i podatek leśny za pomocą 

środków komunikacji elektronicznej na terenie Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski. Załączniki do projektu tej uchwały były dostępne do wglądu  

w Referacie ds. Obsługi i Funkcjonowania Rady Miasta. Projekt uchwały był 

również opiniowany przez Komisję Budżetu. Proszę Przewodniczącego Komisji 

o opinię Komisji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu RM – Wł. Stec – Komisja Budżetu 

pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni 

mają uwagi do projektu tej uchwały? Nie widzę, w takim razie przechodzimy  

do głosowania projektu uchwały w sprawie określenia warunków i trybu 

składania deklaracji i informacji na podatek od nieruchomości, podatek rolny  

i podatek leśny za pomocą środków komunikacji elektronicznej na terenie 

Gminy Ostrowiec Świętokrzyski. Kto jest za przyjęciem projektu tej uchwały? 

Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy 

jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie określenia warunków i trybu 

składania deklaracji i informacji na podatek od nieruchomości, podatek rolny  

i podatek leśny za pomocą środków komunikacji elektronicznej na terenie Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski. 

 

Patrz uchwała Nr LIII/129/2017 – załącznik nr 5 do protokołu.  

 

5) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek –  Proszę Państwa, zanim 

przejdziemy do punktu piątego, czyli uchwalenia budżetu zrobimy sobie taką 

dziesięciominutową przerwę, ponieważ Pan Prezydent będzie nas musiał 

opuścić na chwilkę. A z uwagi na to, że jego obecność uważam, że jest 

niezbędna przy omamianiu tego punktu, więc w takim razie dziesięć minut 

przerwy.  

 

Przerwa w obradach Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego trwała  

od godz. 15.16 do godz. 15.39. 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek –  Wznawiamy obrady, obecnie 

jesteśmy przy pozycji piątej punktu trzeciego, mianowicie projekcie uchwały 

dotyczącej uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na  

rok 2018. Na poprzedniej sesji otrzymaliście Państwo uchwałę Nr 117  

VII Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach  

w sprawie opinii o projekcie budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na rok 

2018 (załącznik nr 6 do protokołu). Opinia Izby jest pozytywna. Projekt 

uchwały był opiniowany przez wszystkie komisje Rady Miasta. Proszę 

Przewodniczących Komisji o zabieranie głosu. Przewodniczący Komisji 

Samorządowej.  

Przewodniczący Komisji Samorządowej RM – K. Długosz – Komisja 

Samorządowa pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę 

Przewodniczącego Komisji Strategii i Rozwoju Miasta. 

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 

Strategii pozytywnie zaopiniowała wspomniany projekt uchwały.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę 

Przewodniczącego Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu.  

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu RM –  

M. Łata – Komisja Edukacji również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę Przewodniczącą 

Komisji ds. Rodziny.  

Przewodnicząca Komisji ds. Rodziny – M. Woźnicka – Kuzdak – Komisja  

ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. I proszę 

Przewodniczącego Komisji Budżetowej. 

Przewodniczący Komisji Budżetu RM – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca,  

ja przedstawię od razu opinię Komisji Budżetu w sprawie projektu budżetu 

miasta Ostrowca Świętokrzyskiego na rok 2018 oraz projektu Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2018 – 2023. 

Dnia 12 grudnia 2017 r. wszystkie komisje Rady Miasta odbyły wspólne 

posiedzenie dotyczące analizy projektu budżetu miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego na rok 2018 oraz Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na lata 2018 – 2023. W trakcie dyskusji omawiano szereg 

zagadnień dotyczących głównie przyszłorocznych inwestycji oraz spraw 

oświatowych. Proponowany budżet spełnia wymóg art. 242 ustawy o finansach 

publicznych w zakresie relacji między dochodami bieżącymi powiększonymi  

o nadwyżkę środków pieniężnych a wydatkami bieżącymi. Komisja pragnie 

podkreślić fakt otrzymania pozytywnej opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Kielcach o projekcie budżetu na rok 2018, przedłożonym przez Prezydenta 

Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego oraz o projekcie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2018 – 2023. Dnia  

19 grudnia 2017 r. na posiedzeniu Komisji Budżetu wraz z Przewodniczącymi 

pozostałych komisji, zapoznano się opiniami tychże komisji. Wszystkie opinie 

były pozytywne. Komisja Budżetu biorąc pod uwagę występujące obiektywne 

uwarunkowania w zakresie gospodarki finansowej samorządu oraz stanu 

zobowiązań finansowych miasta na koniec 2017 r. pozytywnie zaopiniowała 

przedłożony projekt budżetu miasta Ostrowca Świętokrzyskiego na rok 2018 

oraz projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018 – 2023. Komisja 

zwraca się również do wszystkich Państwa Radnych do poparcia w głosowaniu 

tych projektów. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Czy ktoś  

z Państwa chciałby zabrać głos przy tym ważnym temacie? Może wysłuchamy 

w takim razie stanowisk klubów. Na początek poproszę Przewodniczącego 

Klubu Radnych KWW Jarosława Górczyńskiego Mariusza Łatę o zabranie 

głosu.  

Przewodniczący Klubu Radnych KWW Jarosława Górczyńskiego M. Łata –  

Pani Przewodnicząca, Panie Prezydencie, Pani Prezydent, Panie i Panowie 

Radni, Szanowni Państwo! Analizując wstępnie projekt budżetu, należy 
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stwierdzić, że jest to budżet proinwestycyjny, nastawiony na wsparcie rozwoju 

miasta poprzez stymulowanie rozwoju przemysłu i przedsiębiorczości. Ważnym 

i godnym podkreślenia jest fakt, że konsekwentnie kontynuuje się politykę 

finansową zaproponowaną przez Prezydenta Miasta na początku kadencji 

polegającą na nie zwiększaniu obciążeń dla mieszkańców Ostrowca i pomimo 

wzrostu ustawowych stawek podatku od nieruchomości i środków transportu 

utrzymane są stawki podatku od nieruchomości na poziomie 2017 r., a stawki 

podatku od środków transportu dalej są obniżane o 5% od poziomu stawek 

obecnie obowiązujących. Na uwagę zasługują działania Prezydenta w zakresie 

tworzenia warunków dla inwestorów poprzez wykup lub konsolidację terenów 

przemysłowych oraz odpowiednie ich przygotowanie dla potencjalnych 

inwestorów, jak również program wsparcia dla przedsiębiorstw działających  

w sferze produkcji, które inwestują w naszej gminie oraz zatrudniają 

odpowiednią ilość pracowników. Wierzę, że działania te w pozytywny sposób 

wpłyną na rozwój i promowanie przedsiębiorczości, jak i przełożą się na poziom 

dochodów budżetu miasta w 2018 r. Na dobrą koniunkturę gospodarczą miasta 

ma i musi mieć fakt, że Ostrowiec Świętokrzyski stał się w regionie liderem  

w pozyskiwaniu dofinansowania ze środków zewnętrznych, 

zwłaszcza  pochodzących z funduszy Unii Europejskiej, o czym świadczą  

m.in. dofinansowanie  przebudowy i modernizacji Ostrowieckiego Browaru 

Kultury, który już za rok będzie dla mieszkańców pełnił jakże ważną 

kulturotwórczą rolę i zmieni nie do poznania kulturalną mapę Ostrowca 

Świętokrzyskiego, a służyć będzie przez lata wielu pokoleniu Ostrowczan.  

Z zakresu kultury należy wspomnieć termomodernizację budynku kina Etiuda 

oraz dofinansowanie prac przy budowie Centrum Tradycji Hutnictwa. Dużym 

ułatwieniem dla mieszkańców  będzie budowa hali targowej i dalsza 

modernizacja targowiska miejskiego, a także wiele inwestycji drogowych,  

jak choćby dalsze prace przy budowie ulicy Rzeczki. Należy zwrócić uwagę  

na absorpcję środków zewnętrznych również przez spółki i jednostki 

gminy,  dzięki   którym realizowanych będzie w 2018 r.  szereg programów 

zarówno inwestycyjnych, jak na przykład budowa boisk sportowych przy szkole 

numer 4 i szkole numer 14, poprawa bazy dydaktycznej naszych szkół,  

czy zakup pomocy dla zwiększenia efektywności nauczania, a także poprawy 

efektywności energetycznej budynków. I choćby wczorajsza informacja 

dotycząca dofinansowania w wysokości ponad 23 milionów złotych  

na program rewitalizacji obszarów zdegradowanych o silnym potencjale 

gospodarczym, społecznym i rekreacyjno-kulturowym na terenie miasta 

Ostrowca Świętokrzyskiego, dzięki której poprawi  się wizerunek miasta  

i komfort życia mieszkańców. W budżecie uwzględniono środki na 

budowę  mieszkań socjalnych oraz przebudowę  na lokale socjalne budynków 

już istniejących. Podobać się musi to gospodarcze podejście do problemów 

mieszkaniowych i zgadzamy się, że lepiej inwestować w budowę mieszkań, niż 

płacić spółdzielniom mieszkaniowym rekompensaty za brak. Będąc przy 
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temacie spółdzielni mieszkaniowych należy wspomnieć, że Ostrowiecka 

Spółdzielnia Mieszkaniowa i Spółdzielnia Mieszkaniowa „Krzemionki” są 

partnerami Gminy Ostrowiec w projekcie rewitalizacji, i będą w 2018 roku 

realizować dzięki temu na własnych terenach inwestycje i modernizację za 

ponad 1.600 000 zł. Cieszy fakt, że teren po dawnym „Gambo” wreszcie został 

uporządkowany, a mieszkania w tam powstających blokach, które cieszą się 

dużą popularnością, zostaną oddane mieszkańcom już w 2018 r., co na pewno 

wpłynie pozytywnie na estetykę, jak i na bezpieczeństwo i komfort życia 

obywateli tej części miasta. Ważne jest wsłuchiwanie się rządzących w głos 

mieszkańców, o czym świadczy  ciągłe udoskonalanie i rozwijanie idei Budżetu 

Obywatelskiego, oraz przeznaczenie w 2018 roku na ten cel, a także dla 

startujących w konkursach organizacji pozarządowych – coraz większych 

środków. Na uwagę zasługuje dbałość o zdrowie mieszkańców, poprzez próbę 

zapewnienia dostępu na terenie miasta do coraz większej liczy mieszkańców, 

dla tak ważnej sprawy, jak dla coraz większej liczby mieszkańców – przychodni 

onkologicznej, jak prowadzenie programu szczepień profilaktycznych dla 

dzieci, badania profilaktyczne dzieci i seniorów, akcje typu  „Sobota ze 

zdrowiem”, profilaktyka przeciwpróchnicza oraz inne akcje w obrębie ogólnie 

rozumianego pojęcia zdrowia publicznego i profilaktyki. Chyba już na trwałe na 

mapie naszego miasta zadomowił się program „Osiedle Od Nowa”, dzięki 

któremu każde osiedle może poprawiać swoją estetykę i ułatwiać codzienne 

funkcjonowanie mieszkańców swoich osiedli. Zauważyć należy, że w budżecie 

2018 roku są środki na kontynuację wielu  korzystnych zjawisk, które nastąpiły 

w ostrowieckich szkołach, a mianowicie: na poprawę warunków w placówkach 

oświatowych, wzbogacanie oferty edukacyjnej i sportowej dla dzieci  

i młodzieży w przedszkolach i szkołach, dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Ostrowiec. Muszę tu wspomnieć o cieszącym się ogromną popularnością 

programie zajęć rekreacyjnych dla dzieci i młodzieży ostrowieckich placówek, 

odbywających się w piątkowe popołudnia i w soboty, a także o możliwości 

uzyskania, dzięki Gminie Ostrowiec, bezpłatnego certyfikatu językowego. 

Równie istotny jest fakt, że doceniono również kadrę pedagogiczną. A specjalny 

dodatek do pensji w kwocie blisko 1000 zł skierowany jest dla nauczycieli, 

którzy mogą pochwalić się uczniami z najlepszymi wynikami w swoich 

placówkach, w swoim przedmiocie.  Cieszy fakt, że Gmina pozyskuje i planuje 

pozyskiwanie dla placówek oświatowych środki unijne na modernizacje  

i rozbudowę infrastruktury, oraz na prowadzenie zajęć dodatkowych dla swoich 

uczniów. Doskonałą inicjatywą, która pokazuje, że Prezydent Górczyński 

wsłuchuje się w głos społeczeństwa Ostrowca, jest rozpoczęta w 2017 r. 

reaktywacja otwartych basenów „Rawszczyzna”. Szkoda tylko, że przez 

działania „życzliwych”, mieszkańcy  Ostrowca już w tym roku nie mogli 

cieszyć się  z tej atrakcji. Mam nadzieję, że w 2018 r. nic i nikt nie przeszkodzi 

w otwarciu tej inwestycji, by po kilkunastu latach przerwy Ostrowczanie mogli 

zażywać kąpieli wodnych i słonecznych, w tak dla nich ważnym, można 
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powiedzieć wręcz sentymentalnym i kultowym miejscu, jakim będzie 

„Rawszczyzna Od Nowa”. Ostrowieccy kibice dostrzegają  zaplanowane 

wsparcie dla ostrowieckiego sportu, bez którego niemożliwe byłoby utrzymanie 

i rozwój wielu sekcji zarówno juniorskich, w których rozpoczyna przygodę  ze 

sportem tysiące młodych ostrowczan, jak i drużyn seniorskich. A na poziomie 

seniorskim nie byłoby siatkówki w najwyższej lidze rozgrywkowej, z ostatnio 

dwoma tysiącami kibiców na meczach, piłki nożnej walczącej w każdym meczu 

o każdy punkt dla tysięcy swoich kibiców, piłki ręcznej w pierwszej lidze, 

sukcesów waterpolistów, pływaków, czy sekcji boksu. Należy zauważyć,  

że sport to w dzisiejszych czasach również doskonała promocja miasta, a także 

szansa dla samorządów i lokalnego businessu, na przedstawienie swojej oferty 

czy produktu i dlatego warto z tej formy korzystać. Dostrzegamy i cieszymy się, 

że zaplanowane są środki na dalszą dbałość o estetykę i wygląd miasta. Ulice 

i chodniki, przynajmniej te, które są w zarządzie Gminy Ostrowiec  

są posprzątane, w zimie odśnieżone i dobrze  utrzymane. A Zakład Usług 

Miejskich sprawia, że zieleń miejska jest należycie pielęgnowana, a mieszkańcy 

zauważając te działania mówią, że wreszcie miasto pięknieje. Godnym 

podkreślenia jest fakt, że ujęte w projekcie budżetu miasta dochody pokrywają 

w pełni wydatki i świadczą o zrównoważeniu  budżetu, a powstała na skutek 

tych założeń nadwyżka, przeznaczona zostanie na spłatę rat kredytów  

oraz zabezpieczenie wkładu własnego koniecznego do podjęcia nowych 

projektów i zadań dla mieszkańców. Reasumując, biorąc pod uwagę 

przytoczone przeze mnie argumenty, a także obiektywne uwarunkowania  

w zakresie gospodarki finansowej samorządu, oraz stan zobowiązań 

finansowych miasta na koniec 2017 roku – Klub Radnych Komitetu 

Wyborczego Wyborców Jarosława Górczyńskiego będzie głosował 

za  przyjęciem projektu budżetu Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego na 2018 

rok, oraz za przyjęciem projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018 

– 2023. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Przewodniczącego Klubu „Prawa i Sprawiedliwości” Radnego Dariusza 

Kaszubę. 

Przewodniczący Klubu Radnych „Prawa i Sprawiedliwości” – D. Kaszuba – 

Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! Pani 

Wiceprezydent! Szanowni Państwo! W dniu dzisiejszym będziemy podejmować 

uchwałę w sprawie budżetu Ostrowca Świętokrzyskiego na rok 2018. 

Wielokrotnie w naszych interpelacjach i zapytaniach, na sesjach i komisjach, 

zwracaliśmy uwagę Panu Prezydentowi na istotne dla mieszkańców naszego 

miasta sprawy. Niestety, wiele z tych spraw nie zostało uwzględnionych.  

Z blisko dwudziestu propozycji naszych, klubowych, do budżetu miasta  

w mijającym roku, obiecywano do realizacji niektóre z nich, nie wykazując 

jednak na to zapisów i środków w budżecie. W tej sytuacji zgłaszaliśmy  

w formie interpelacji potrzeby mieszkańców naszego miasta, jednak nie były 
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one przeznaczane do realizacji lub zapisane do wykonania w następnym roku. 

Trudno w takiej sytuacji oczekiwać, czuli byśmy się autorami, współautorami  

budżetu Ostrowca Świętokrzyskiego na rok 2018.  

Szanowni Państwo! Budżet na rok 2018 zaplanowano, zakładając uzyskanie 

dochodów na poziomie 253. 952 tys. zł i poniesienie wydatków na poziomie  

261.946 tys. zł. Powstały na skutek tych założeń deficyt w znacznej wysokości 

7.993 tys. zł. Budżet na przyszły rok zakłada wypłatę dużych środków na 

realizację odkrytych basenów na „Rawszczyźnie”. Wobec kontrowersji w tej 

sprawie Klub Radnych „Prawo i Sprawiedliwość” złożył projekt uchwały 

zlecającej Komisji Rewizyjnej Rady Miasta kontrolę dokumentacji. Niestety, 

projekt uchwały został odrzucony głosami radnych KWW Jarosława 

Górczyńskiego. Jest to dla nas niezrozumiały powód takiej decyzji, zwłaszcza  

w kontekście wypowiedzi, potwierdzających całkowitą prawidłowość 

dokumentacji zadania, którego tylko pierwsza cześć kosztowała 6 milionów 

złotych. Przyszły rok to najprawdopodobniej realizacja tego zadania, więc 

naszym zdaniem uzasadnione jest pełne wyjaśnienie wszelkich wątpliwości. 

Szanowny Panie Prezydencie! Państwo Radni! Jak widać po mijającym roku 

Klub Radnych „Prawa i Sprawiedliwości” nie widzi przychylności na realizację 

swoich wniosków, poza dzisiejszym małym wyjątkiem, żeby wnioskować  

o wprowadzenie nowego zadania do budżetu na 2018 r. Doszliśmy bowiem do 

przekonania, że jak najbardziej uzasadnione potrzeby mieszkańców naszego 

miasta, nie zawsze są realizowane, więc lepiej będzie, gdy jedną z nich zgłosimy 

na dzisiejszym posiedzeniu. Dzisiaj chcielibyśmy zaapelować do wszystkich 

radnych tylko o jedno przesunięcie w budżecie. Proponujemy, aby kwotę  

180 tys. zł zdjąć ze środków przeznaczonych na promocję działań pod 

patronatem Pana Prezydenta i przeznaczyć ją na zakupienie systemu 

monitorującego jakoś powietrza na terenie miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. 

Nie oszukujmy się – w naszym województwie jesteśmy leaderem  

w niskoemisyjnej produkcji benzopirenów, pyłów PM 10 i PM 2,5. Substancji 

zabójczych dla organizmu człowieka zawieszonych w powietrzu, którym 

wszyscy oddychamy. Dane, które są podawane dla Powiatu Ostrowieckiego są  

i tak danymi uśrednionymi na podstawie modeli matematycznych, bo w naszym 

mieście nie ma żadnej stacji pomiarowej. Strach pomyśleć, jakie są rzeczywiste 

chwilowe i dobowe wyniki pomiarów. Z tego co wiemy, władze Powiatu 

Ostrowieckiego zwracały się z prośbą do Pana Prezydenta o wprowadzenie do 

Programu Ochrony Środowiska naszej gminy zakupu takiej stacji, ale ten 

wniosek odrzucono. Możemy w ten sposób dalej udawać, że tego problemu  

w naszym mieście nie ma. Ale czy naprawdę warto? Czy nie ważniejsze jest 

zdrowie mieszańców, zdrowie nas samych, zdrowie naszych dzieci i wnuków. 

Po co są ścieżki rowerowe dla turystów? Jaka to rekreacja w smogu? Wszyscy 

musimy wiedzieć, czy możemy wyjść z dzieckiem na spacer i czy możemy 

przewietrzyć izbę lekcyjną, czy mieszkanie. Panie Prezydencie! Z dotacji 

skorzystało 168 właścicieli nieruchomości i 3 wspólnoty na 70 tys. miasto.  
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To bardzo mało i świadczy to o tym, że te dopłaty są zbyt małe w stosunku do 

możliwości finansowych mieszkańców. Poza tym trudno zrozumieć politykę,  

w której mamy zatrute środowisko, a mimo to podnosi się prawie 20% cenę za 

ciepło dostarczane przez MEC. Miasta je obniżają, jak Starachowice, czy 

Kołobrzeg. I to jest logiczne jeśli rzeczywiście zależy nam na zdrowiu 

mieszkańców. Dlatego apelujemy o przesunięcie tych środków na podany wyżej 

cel, bo żadna edukacja ekologiczna nie pomoże, jeżeli mieszkańcy konkretnej 

ulicy, osiedla nie uświadomią sobie rzeczywistej skali skażenia powietrza, 

którym oddychają oraz wpływu na ich zdrowie benzopirenu, metali ciężkich, 

dioksyn zawartych w pyłach PM 10 i PM 2,5, zawieszonych w otaczającej ich 

bezpośrednio atmosferze. Może po poznaniu tych wyników zdecydujemy się 

wszyscy i dokapitalizujemy MEC, zakupimy nowy tabór dla MPK i zaczniemy 

rzeczywiście dbać o zdrowie mieszkańców Ostrowca Świętokrzyskiego. W tej 

chwili polityka Gminy Ostrowiec w zakresie ochrony środowiska, a więc 

również w zakresie ochrony zdrowia, o które tak często na sesjach martwią się 

radni, jest niewystarczająca i za to płacą własnym zdrowiem mieszkańcy 

naszego miasta.  

Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! Szanowni Państwo! 

Budżet Gminy Ostrowiec Świętokrzyski jest tworzony m. in. w oparciu  

o politykę finansową obecnego sejmu i rządu. W obecnym mijającym roku 

kolejne miliony złotych z budżetu państwa przekazano do budżetu naszego 

miasta. Znaczną część tych środków stanowiły ponad 33 miliony zł na rządowy 

program wsparcia „Rodzina 500 Plus”. Mamy nadzieje, że podobna lub większa 

ilość środków zasili budżet Ostrowca Świętokrzyskiego w roku 2018. Niestety, 

nie widzimy woli po stronie Gminy zainteresowania programem „Mieszkanie 

Plus” i pakietem dla średnich miast, którego istotnym elementem jest 

dedykowane miastom średnim wsparcie z krajowych programów operacyjnych, 

zarządzanych przez Ministerstwo Rozwoju. Wynosi ono prawie 2,5 mld zł  

z funduszy UE na lata 2014 – 2020. Biorąc to pod uwagę i darząc kredytem 

zaufania głosowany dziś projekt, nasz Klub Radnych nie wystąpi przeciwko 

uchwale w sprawie uchwalenia budżetu. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Myślę,  

że zabierze gospodarz miasta naszego, Pan Prezydent Górczyński, teraz głos, 

jako przedstawiający Radzie Miasta projekt budżetu na rok przyszły  

do uchwalenia. Proszę Panie Prezydencie.  

Prezydent J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Szanowni 

Państwo! Na początek chciałem przeprosić. Ta przerwa spowodowana jest tym, 

że w tej chwili na ostrowieckim Rynku, który żyje odbywa się sympatyczna 

akcja Radia Kielce. Na żywo jest audycja z Ostrowca Świętokrzyskiego –  

o Ostrowcu Świętokrzyskim, o tym jaka jest dzisiaj sytuacja w naszym mieście. 

Rozdawane są choinki. Stąd moja chwilowa nieobecność na sesji. ?To tytułem 

usprawiedliwienia.  
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Przechodząc do meritum. Szanowni Państwo! Pani Przewodnicząca! Wysoka 

Rado! Drodzy Goście! Po raz ostatni w tej kadencji, w tym składzie, razem  

z Państwem uchwalamy budżet naszego miasta, budżet przygotowany przeze 

mnie i przez moich współpracowników, który zakłada konsekwentną realizację 

mojego programu wyborczego. Dochody budżetu zaplanowane są na poziomie 

254 mln zł, wydatki zaś na kwotę 262 mln. Przychody budżetu miasta Ostrowca 

w kwocie 15,8 mln zł są przeznaczone na spłatę rat zaciągniętych w latach 

poprzednich kredytów w wysokości 7,8 mln zł oraz finansowanie deficytu 

budżetu w kwocie 7,9 mln zł. Budżet w kwestii formalnej i prawnej uzyskał 

pozytywną ocenę Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach. Nawiązując do 

dochodów budżetu należy zauważyć, że to kolejny rok z rzędu nie podnieśliśmy 

żadnych podatków i opłat lokalnych. To jest wysiłek nas wszystkich. A wręcz  

w niektórych przypadkach nastąpiło ich obniżenie, co spotkało się z dużym 

uznaniem mieszkańców i środowisk przedsiębiorców. Wierzę i jestem 

przekonany, że prowadzona przez nas polityka w sposób znaczący przyczynia 

się do rozwoju naszego miasta, zwłaszcza w zakresie powstawania nowych 

miejsc pracy.  

Szanowni Państwo! Należy w tym miejscu przypomnieć, że w naszej kadencji, 

w naszym mieście Ostrowcu Świętokrzyskim powstało wiele firm w tym m.in.: 

WOST, Motorex, Subtille, Kostrabau, Pemaw Group, Intravita, Verdo Energy, 

Runarsson, Szel-Bud-Pral. Rozbudował się Kram Polska, inwestuje Climatic, 

rozbudowuję się Call Center Netia, rozbudowuję się  Doorpol. I drodzy 

Państwo, tu konkretne liczby, z którymi nie da się nie dyskutować, bo one 

przedstawiają konkrety.  Przyczyniło się to do powstania prawie 900 miejsc 

pracy w sektorze przemysłowym. W związku z planowanymi inwestycjami 

zatrudnienie na terenie miasta może zwiększyć się o kolejne 300 etatów. Dane 

pokazują, szacuje się, że na każde stworzone miejsce pracy w produkcji 

powstaje jeszcze 0,2 miejsca pracy w jej obszarze, w jej zasięgu. Można więc 

przewidywać, że w związku z tymi inwestycjami, nowymi inwestycjami 

powstanie dodatkowe  177 etatów. W tym miejscu należy wspomnieć o naszych 

działaniach w zakresie kontynuacji przygotowywania nowych terenów 

inwestycyjnych na rzecz rozwoju miasta. Mamy też pierwszą firmę, która 

przystąpiła do przetargu i jest zainteresowana nabyciem dwóch działek  

w naszym kompleksie inwestycyjnym przy ul. Bałtowskiej. To się już ziściło. 

Ta firma wygrała przetarg.  Już na początku przyszłego roku ogłosimy kolejny, 

na kolejne działki, bowiem pojawił się następny podmiot, tym razem z duńskim 

kapitałem, który też chce rozwijać swą działalność w Ostrowcu 

Świętokrzyskim. Liczę także na przedsiębiorców prowadzących usługi 

transportowe w zakresie wzrostu liczby zarejestrowanych w naszym mieście 

pojazdów, a być może także do wzrostu zatrudnienia w tym obszarze. Tak 

prowadzona polityka w zakresie dochodów budżetu mobilizuje nas wszystkich 

do racjonalnej i oszczędnej polityki wydatkowej. Udało mi się w ciągu tych 

trzech lat podnieść znacząco poprzeczkę w zakresie zarządzania finansami  
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w podległych jednostkach, z korzyścią nie tylko dla pracujących tam, ale dla 

wszystkich nas. Mam tu na myśli efektywność wydatkowania pieniędzy 

publicznych przy realizacji zadań na rzecz lokalnej społeczności, co jest 

zauważalne nie tylko przez Państwa Radnych, ale również przede wszystkim 

przez naszych mieszkańców i przedsiębiorców. Wszyscy dostrzegają pozytywne 

zmiany w wizerunku miasta, a w szczególności dbałość o porządek, estetykę  

i bezpieczeństwo. Te działania przekładają się również na promocję miasta. Inne 

samorządy biorą z nas przykład. Wdrożyliśmy wiele rozwiązań, które mogą być 

wykorzystywane przez inne gminy. Mam tu na myśli choćby ostrowiecką 

oświatę, w ramach której wdrożone rozwiązania uzyskały uznanie 

organizatorów VII Edycji Ogólnopolskiego Programu Certyfikacji Gmin, 

Powiatów i Samorządnych Województw, przyznając naszemu miastu certyfikat 

„Samorządowego Lidera Edukacji 2017”. W przyszłym roku, w 2018 r. 

będziemy kontynuować wszystkie te rozpoczęte działania – a więc dodatkowe 

lekcje języka angielskiego w gimnazjach i starszych klasach szkół 

podstawowych, bezpłatne certyfikaty z języków obcych. Tu jesteśmy, jako 

miasto ewenementem na mapie całego kraju. Dodatkowe konkursy językowe, 

dodatki dla wyróżniających się nauczycieli. I to konkretne dodatki do pensji.  

Punkty konsultacyjne, bezpłatne zajęcia nauki pływania na pływalni 

„Rawszczyzna” oraz szereg kół zainteresowań. Drodzy Państwo! Mam nadzieję, 

że te tzw. najważniejsze inwestycje w kapitał umiejętności i wiedzy ucznia, 

przełożą się wprost na wyniki różnego rodzaju egzaminów i sprawdzianów. 

Należy również podkreślić, że rok 2018 będzie wymagał od nas podjęcia 

szeregu decyzji związanych z trwającą kolejny rok, narzuconą nam  reformą 

oświaty. Chcę zaznaczyć, że będę chciał tak, jak w bieżącym roku, podjąć takie 

działania, aby skutki tej reformy były jak najmniej dotkliwe dla uczniów  

i nauczycieli. Dlatego będą one skutkować zwiększeniem budżetu  

na zadania oświatowe. W zakresie opieki społecznej w sposób wzorcowy 

realizujemy program „500 Plus”. Bez żadnych opóźnień wypłacane są różnego 

rodzaju zasiłki rodzinne i celowe. Ale co godne podkreślenia, i to też jest fakt 

niezaprzeczalny, który świadczy o poprawie naszej kondycji, naszego miasta. 

Drodzy Państwo! Należy podkreślić, że zmniejsza się liczba podopiecznych 

MOPS-u, pomimo znaczących wydatków na opiekę społeczną. Od trzech lat 

realizujemy program skierowany do naszych seniorów, prowadząc w Centrum 

Aktywności Obywatelskiej przy ul. Sienkiewicza projekt „Senior – Wigor”. 

Zresztą dbając i doceniając naszych seniorów uruchomimy – co było 

zapowiadane – z początkiem przyszłego roku bezpłatne zajęcia sportowo – 

rekreacyjno – taneczne, organizowane przez MOSiR. Współpracujemy  

z aktywnie działającym Klubem Seniora oraz Uniwersytetem III Wieku,  

który zrzesza ok. 300 osób. W 2018 roku, oprócz działań Miejskiego Ośrodka 

Sportu i Rekreacji, będę chciał wspólnie z Państwem realizować politykę 

wspierania szeroko rozumianego sportu. Niestety, jestem tu osamotniony  

i Państwo. Mam nadzieję, że ukończymy z pomyślnością budowę odkrytych 
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basenów na „Rawszczyźnie”, na które oczekują zwłaszcza najmłodsi 

mieszkańcy naszego miasta. Kultura otrzyma piękny, nowoczesny obiekt,  

tak długo oczekiwany zarówno przez pracowników, jak i licznych w naszym 

mieście odbiorców kultury i czytelników. To, co nie udało się naszym 

poprzednikom, nam się wspólnie uda. Zapowiadam tu również dalsze 

wzbogacanie oferty kulturalnej, realizowanej przez Miejskie Centrum Kultury, 

Biuro Wystaw Artystycznych i Miejską Bibliotekę Publiczną. Są to działania 

wychodzące naprzeciw mieszkańcom, co mnie szalenie cieszy, tym bardziej,  

że spotykają się one z uznaniem naszych mieszkańców, którzy tak licznie  

w nich uczestniczą. To wystarczy podać przykład ostatniego miesiąca imprez  

na Rynku i frekwencji na przykład przy akcji rozświetlenia choinki. W zakresie 

wpisanych do budżetu zadań inwestycyjnych na uwagę zasługuje budowa 

nowoczesnej hali targowej, która jest swoistym uzupełnieniem działań na rzecz 

lokalnej przedsiębiorczości. Targowisko trwale wpisało się w oblicze naszego 

miasta jako ulubione miejsce handlu i zakupów dokonywanych przez 

mieszkańców Ostrowca i okolicznych gmin. Kapitałochłonną inwestycją jest 

budowa II etapu ciągu ulic zbiorczych tzw. północnej części miasta  

od ul. Iłżeckiej, poprzez ul. Rzeczki do ul. J. Samsonowicza, jak również 

budowa równoległej do ul. J. Kilińskiego, która pozwoli na otworzyć tereny  

w tzw. łąkach. Przykładem jest nowa inwestycja firmy Subtille, na  

tzw. greenfieldzie, gdzie na zielonym terenie od podstaw powstała fabryka 

zatrudniająca 170 osób. W oświacie czekają nas inwestycje w infrastrukturę 

sportową, a mianowicie budowa boisk wielofunkcyjnych przy szkołach Nr 3, 4  

i 14. Łączne nakłady na inwestycje na rok 2018 są planowane na kwotę  

44 mln zł. Będę ponadto kontynuował działania na rzecz poprawy estetyki, 

wizerunku naszego miasta i komfortu życia naszych mieszkańców, a mam tu  

na myśli zapoczątkowaną w bieżącym roku miedzy innymi: wymianę wiat 

przystankowych, bieżące remonty, utrzymanie zieleni, czystości w mieście – i są 

na to zabezpieczone odpowiednie środki. Drodzy Państwo! To nasz wspólny 

sukces, który należy podkreślać i z którego należy się cieszyć. Tym sukcesem 

Ostrowca jest duży spadek bezrobocia. W ciągu trzech lat liczba bezrobotnych 

zmniejszyła się o ponad 2000 osób. Będziemy kontynuować politykę 

realizowaną przez Zakład Usług Miejskich w zakresie aktywizacji zawodowej 

osób bezrobotnych. Chciałbym docenić zaangażowanie mieszkańców  

w procesie konsultacji społecznych oraz to, że mieszkańcy chcą uczestniczyć  

w gospodarowaniu  naszymi wspólnymi pieniędzmi. I stąd w budżecie na 2018 

rok przeznaczyliśmy kwotę 275.000 zł na kontynuację Budżetu Obywatelskiego 

oraz projektu, który świetnie się przyjął – projektu „Osiedle Od Nowa”. 

Szanowni Państwo! To, co powtarzam na każdym kroku – łatwo jest szargać 

opinię, łatwo jest rzucać kalumnie, łatwo jest rzucać oszczerstwa i ławo jest 

donosić, natomiast bardzo łatwo niszczyć tą opinię dobrą, ale trudniej ją 

zbudować. Stąd, zwracam się po raz kolejny o rozwagę, bo drodzy Państwo 

mamy naprawdę dobre spółki, w bardzo dobrej kondycji. Chciałbym 
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podziękować Miejskiej Energetyce Cieplnej. Na spotkaniach w Zarządzie 

Związku Miast Polskich, którego mam zaszczyt i przyjemność być członkiem, 

na spotkaniach z wieloma prezydentami, wielu miast – Ostrowiec może się 

poszczycić, że mamy najtańszą cenę ciepła dla mieszkańców. I to jest fizyczna 

walka ze smogiem i pyłami typu PM 10 i PM 2,5. I to są konkrety. Nie puste 

słowa, a konkrety. Miejska Energetyka Cieplna w Ostrowcu może się 

poszczycić tym, że mamy podpiętych ponad 1600 domów indywidualnych  

do systemu centralnego. I w tych 1600 domach nie pali się węglem, nie pali się 

miałem, nie pali się plastikami. I naprawdę, zwracam tu szczególną uwagę  

na to, aby wspierać te działania MEC-u. I podam Państwu przykład, jak 

chcieliście, niektórzy chcieli, że tak powiem zepsuć opinię Miejskim 

Wodociągom i Kanalizacji – świetna spółka. Ileż tu było słów krytyki, że nie 

osiągną efektu ekologicznego. My naprawdę nie potrafimy się cieszyć z tych 

sukcesów. Chcemy tylko podkładać nogę, dokuczać, a to nie o to w tym 

wszystkim chodzi. My tu żyjemy. My powinniśmy podkreślać, że dzięki tej 

dobrej sytuacji, dzięki temu, że ta Spółka Miejskie Wodociągi i Kanalizacja 

zrealizowała świetny program uporządkowania aglomeracji wodnościekowej  

w mieście Ostrowcu Świętokrzyskim i pozyskała kiedyś z Unii Europejskiej 

ponad 47 mln zł dofinasowania. Mamy skanalizowane miasto, mamy 

wymienione główne sieci wodociągowe, mamy nowe ujęcia wody, mamy 

bardzo dobrą wodę. I o tym należy mówić, i to należy podkreślać. Więcej, 

mamy jedną z najtańszych cen wody i ścieków w regionie, tak jak i cenę ciepła. 

I to są działania zachęcające do tego żeby ten Ostrowiec budować, aby ta marka 

Ostrowca była budowana. Szanowni Państwo! Kolejnym przykładem jest 

inwestycja realizowana przez naszą spółkę OTBS. Jeżeli w naszym mieście 

sprzedają się mieszkania, i sprzedają się nowe mieszkania, komfortowe 

mieszkania na terenie, o którym wszyscy mówili, o który nikt nie chciał zadbać. 

Na terenie dawnych Zakładów „Gambo”. Ja wolałbym, żeby tam była szwalnia.  

I mogę mieć tylko pretensje do czego doprowadzili ci, którzy tam zarządzali,  

że w tym zakładzie nie pracuje 300 osób i nie szyje produkcji, tylko zniszczono 

ten zakład, a my zastaliśmy tam ruinę. Dzięki determinacji Państwa, na tym 

terenie powstają nowoczesne dwa bloki z windami, z miejscami garażowymi 

poziemnymi w bardzo przystępnych cenach, w którym mieszkania kupują ludzie 

z Ostrowca, ale i z poza – z Ożarowa, z Sandomierza. To będą nasi nowi 

mieszkańcy, którzy tu będą mieszkać. Chciałbym podziękować jeszcze raz 

Zakładowi Usług Miejskich, który pokonał olbrzymią drogę. Dzisiaj ta firma 

jest też takim sztandarowym przykładem, że warto było w nią zainwestować, 

warto było dołożyć starań, bo ta firma świadczy bardzo dobre usługi na rzecz 

Ostrowca. Ja cenię sobie i cieszę się, że nie sprzedane zostało MPRD.  

My dzisiaj mamy komfortową sytuację, bo mamy swoją spółkę, która realizuje 

nasze zadania. I to też należy podkreślić, że to jest olbrzymi wysiłek tej spółki. 

Ta spółka naprawdę, macie Państwo ostatnio okazję przekonać się w wielu 

miejscach, że nasze ulice, chodniki są coraz lepsze. Chciałoby się, żeby 
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wszystkie były, żeby ta dbałość była również i przy Samsonowicza,  

i przy innych. I trzeba zacząć od siebie, bo my o swoje dbamy. Nie wyciągamy 

ręki, nie prosimy, żeby nas ktoś wspierał, tylko szukamy sami oszczędności  

i sami to realizujemy. I zachęcam do brania pozytywnego przykładu. Chcę 

podziękować też załodze MPK. Tutaj Panowie Prezesi rzutem na taśmę, teraz  

w tym miesiącu kupili kolejny autobus. Owszem używany, chciałoby się same 

nowe. Ale dzisiaj stać nas na stan używany i na to, żeby ta spółka była naprawdę 

w dobrej kondycji. I to tez kolejny krok ku poprawie. Mamy bardzo dobrą 

sytuację w ZUO „Janik”. To też jest ukłon ku temu,  że ta spółka jest w naszych 

rękach. Powiem, no z żalem stwierdzam, że oddaliśmy część udziałów  

np. Starachowicom. Bo Starachowice zapłaciły kiedyś, za poprzedniej kadencji 

200 tys. za 10% udziałów, a dywidendy wzięły 400. To świetny biznes, tylko 

nie dla Ostrowca. No, ale fakt faktem, że my mamy większość w tym zakładzie  

i to też należy podkreślić. Można by tu wymieniać o innych naszych 

jednostkach, spółkach. No, nie chcę się chwalić przykładem Zakładu Usług 

Pogrzebowych, bo to nie miejsce przedświąteczne, więc to pominę.  

Ale naprawdę jestem zadowolony z działań Agencji Rozwoju Lokalnego. 

Drodzy Państwo! W przyszłej kadencji pochylimy się nad tym, również nad 

Agencją Rozwoju Lokalnego, bo to jest bardzo dobra spółka – bardzo dobra 

spółka. I chcę podkreślić, że wspiera i realizuje działania w obszarze współpracy 

z przedsiębiorcami. Ja cenie sobie tą współpracę. Pozwolę sobie wymienić 

jeszcze raz w tym miejscu Pana Dariusza Wierzbińskiego. To jego inicjatywa, 

żeby zachęcić nas, aby obniżyć podatki od środków transportowych o prawie 

70%. Dzisiaj mamy kolejne firmy, które rejestrują tu pojazdy w Ostrowcu 

Świętokrzyskim. Także, moglibyśmy tu dużo mówić o tej dobrej sytuacji. 

Naprawdę dobrej sytuacji. Chciałbym podkreśli, że harmonijnie układa się także 

współpraca z licznie działającymi w naszym mieście organizacjami 

pozarządowymi. I tu jestem zawsze otwarty na nowe propozycje wykonywania 

przez nie zadań samorządowych, bo one je świetnie wykonują. Stąd zwiększona 

jest też pula środków, aby te organizacje pozarządowe wystartowały  

w konkursach na jeszcze większe kwoty. Kończąc, mam nadzieję, że nie 

poruszyłem tu wszystkich tematów, bo jest się naprawdę czym pochwalić.  

Ale z tego miejsca zwracam się do Państwa o poparcie moich działań, a tym 

samym przyjęcie przedłożonego budżetu na rok 2018. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos? Proszę Państwa, ja myślę, że budżet roku 2018 

jest budżetem bardzo mobilizującym. Tym bardziej, że przed nam rok wcale 

niełatwy. Ale kolejny czwarty już rok naszej kadencji, gdzie będziemy 

szczególnie oceniani poprzez nasze działania, poprzez nasze uchwały, oceniani 

przez naszych wyborców. Ja myślę, że tych pozytywnych działań, o których 

tutaj słyszeliśmy od Pana Prezydenta, jest bardzo dużo w nadchodzącym roku. 

Myślę, że są wszystkie do zrealizowania. A my jesteśmy tu po to, żeby śledzić 

wydatki budżetu, żeby przed każdą sesją, gdzie mówimy o zmianie w budżecie 
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pochylać się nad każdą złotówką, racjonalnie ją wydawać. A z tego co widać do 

tej pory, te złotówki są bardzo skrupulatnie wydawane na różne dziedziny  

i z pożytkiem dla naszych mieszkańców. Myślę, że to jest bardzo dobry budżet, 

przede wszystkim gwarantujący miastu stabilizację i to, że nie martwimy się,  

że będziemy zaciągać kredyty, będziemy mieć problemy jakiekolwiek, że jest to 

kolejny dobry rok przed nami. I życzę Państwu, abyśmy wspólnie wspierali 

działania Prezydenta.  

Przechodzimy w takim razie, skoro nie ma już innych głosów, przechodzimy  

do głosowania projektu uchwały dotyczącej uchwalenia budżetu Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski  na rok 2018. Kto jest za przyjęciem projektu 

uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że przy  

19 głosach za i 4 wstrzymujących się przyjęliśmy uchwałę w sprawie budżetu  

na rok 2018.   

 

Radni RM – stosunkiem głosów: 19 za, przy braku głosów przeciwnych  

i przy 4 głosach wstrzymujących się – podjęli uchwalę w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski  na rok 2018. 

Patrz uchwała Nr LIII/130/2017 – załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Przechodzimy do kolejnego 

projektu uchwały. Proszę Pan Prezydenta o zabranie głosu. 

Prezydent J. Górczyński – Szanowni Państwo! Chciałbym podziękować 

wszystkim Radnym za przyjęcie tego budżetu na rok 2018. Chciałbym też 

podziękować tym, którzy się wstrzymali. Ja wiem, że Państwo musieliście  

to zrobić, ale w głębi ducha jesteście za nami i wspieracie nas, bo to fakty 

świadczą o tym, że Ostrowiec się rozwija. Dziękuję bardzo.  

 

6) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Przechodzimy  

do kolejnego projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2018 – 2023. Jak wspomniał 

Przewodniczący Komisji Budżetu, otrzymaliście Państwo również uchwałę  

Nr 119 VII Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach 

w sprawie opinii co do projektu tej uchwały (załącznik nr 8 do protokołu). 

Opinia Izby jest pozytywna. Projekt uchwały był opiniowany przez również 

przez wszystkie komisje. Proszę Przewodniczących Komisji o zabieranie głosu  

i wyrażanie opinii komisji. Proszę Przewodniczącego Komisji Samorządowej.  

Przewodniczący Komisji Samorządowej RM – K. Długosz – Komisja 

Samorządowa pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę 

Przewodniczącego Komisji Strategii i Rozwoju Miasta. 

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 

Strategii również pozytywnie zaopiniowała wspomniany projekt uchwały.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę 

Przewodniczącego Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu.  

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu RM –  

M. Łata – Komisja Edukacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Proszę Przewodniczącą Komisji 

ds. Rodziny.  

Przewodnicząca Komisji ds. Rodziny – M. Woźnicka – Kuzdak – Komisja  

ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. I proszę 

Przewodniczącego Komisji Budżetowej. 

Przewodniczący Komisji Budżetu RM – Wł. Stec –  Komisja Budżetu również 

pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni 

mają uwagi do tego projektu uchwały? Czy ktoś chciałby zabrać głos? Proszę 

Radnego Andrzeja Pałkę. 

Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Pani 

Wiceprezydent! Koleżanki, Koledzy Radni! Ja mam tylko zapytanie – zadania 

przesunięte w czasie, mamy szerokie spektrum. Jest możliwość, że będziemy  

je przesuwać do przodu, z wyprzedzeniem? Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś  

z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Czy Pan Prezydent odpowie Panu 

Radnemu na pytanie? 

Prezydent J. Górczyński – Tak, dziękuję Pani Przewodniczącej, dziękuję Panu 

Andrzejowi, Panu Radnemu Andrzejowi Pałce za to pytanie. Jak Pan wie,  

ja wywodząc się z inwestycji, z bardzo dużą atencją podchodzę do tych tematów 

techniczno – inwestycyjnych i nie da mi się powiedzieć, że się czegoś  

nie da zrobić mimo, że niektórzy dokuczają i donoszą. Proszę mi wierzyć,  

że będziemy przesuwać i będziemy przyspieszać pewne prace. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni 

chcieliby jeszcze w tym temacie zabrać głos? Nie widzę, w takim razie 

przechodzimy do głosowania projektu uchwały dotyczącej Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2018 – 2023.  

Kto jest za przyjęciem projektu tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymał? Stwierdzam, że przy 19 głosach za i 4 głosach wstrzymujących się 

przyjęliśmy uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Ostrowiec.  

 

Radni RM – stosunkiem głosów: 19 za, przy braku głosów przeciwnych  

i przy 4 głosach wstrzymujących się – podjęli uchwalę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2018 – 2023. 

Patrz uchwała Nr LIII/131/2017 – załącznik nr 9 do protokołu.  
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7) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kolejny projekt uchwały 

dotyczy ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla gminnego zakładu 

budżetowego – Zakładu Usług Miejskich w Ostrowcu Świętokrzyskim. Projekt 

uchwały był opiniowany przez Komisję Budżetu. Proszę Przewodniczącego 

Komisji Włodzimierza Steca o opinię komisji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu RM – Wł. Stec –  Komisja Budżetu 

pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni 

mają uwagi do tego projektu uchwały? Nie widzę, w takim razie przechodzimy 

do głosowania projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji 

przedmiotowych dla gminnego zakładu budżetowego – Zakładu Usług 

Miejskich w Ostrowcu Świętokrzyskim. Kto jest za przyjęciem projektu tej 

uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że uchwałę 

podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie ustalenia stawek dotacji 

przedmiotowych dla gminnego zakładu budżetowego – Zakładu Usług Miejskich 

w Ostrowcu Świętokrzyskim. 

 

Patrz uchwała Nr LIII/132/2017 – załącznik nr 10 do protokołu.  

 

8) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kolejny projekt uchwały 

dotyczy przekazania dotacji celowej dla Gminy Bodzechów. Projekt uchwały 

był opiniowany przez Komisję Strategii i Rozwoju Miasta oraz Komisję 

Budżetu. Proszę Przewodniczącego Komisji Strategii o opinię komisji.   

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Pani 

Przewodnicząca! Komisja Strategii pozytywnie zaopiniowała wspomniany 

projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. I proszę 

Przewodniczącego Komisji Budżetu o zabranie głosu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu RM – Wł. Stec –  Komisja Budżetu również 

pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni 

mają uwagi do tego projektu tej uchwały? Nie widzę, w takim razie 

przechodzimy do głosowania projektu uchwały dotyczącej przekazania dotacji 

celowej dla Gminy Bodzechów. Kto jest za przyjęciem projektu tej uchwały? 

Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy 

jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie przekazania dotacji celowej 

dla Gminy Bodzechów. 

 

Patrz uchwała Nr LIII/133/2017 – załącznik nr 11 do protokołu.  
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9) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kolejny projekt uchwały  

w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2017 oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków. Projekt 

uchwały był opiniowany przez dwie komisje: Komisję Strategii i Rozwoju 

Miasta oraz Komisję Budżetu. Proszę Przewodniczącego Komisji Strategii  

o opinię komisji.   

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Pani 

Przewodnicząca! Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. I proszę 

Przewodniczącego Komisji Budżetu o zabranie głosu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu RM – Wł. Stec –  Komisja Budżetu również 

pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni 

mają uwagi do tego projektu tej uchwały? Nie widzę, w takim razie 

przechodzimy do głosowania projektu… Pani Skarbnik – poproszę jeszcze.  

Skarbnik Gminy Ostrowiec Świętokrzyski – E. Pichór – Pani Przewodnicząca! 

Państwo Radni! Ponieważ w tej uchwale no, jest błąd, który, no nie sposób  

nie poprawić – bardzo bym prosiła wszędzie tam, gdzie występuje wyraz  

„nie wygasają”, jest napisane łącznie, o jego rozłączenie. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. To taka drobna 

poprawka językowa. W takim razie przechodzimy do głosowania projektu 

uchwały dotyczącej ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem 

roku budżetowego 2017 oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków.  

Kto jest za przyjęciem projektu tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymał? Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie ustalenia wykazu wydatków, 

które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2017 oraz ustalenia planu 

finansowego tych wydatków.  

 

Patrz uchwała Nr LIII/134/2017 – załącznik nr 12 do protokołu.  

 

10) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – I przechodzimy teraz  

do uchwały, którą wprowadziliśmy dzisiaj do porządku obrad, a mianowicie 

zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na 2017 r. Tutaj pamiętamy, że wymienione są załączniki nr 1, 

1a i 4 do projektu tej uchwały. Nowy projekt uchwały był opiniowany przez 

Komisję Budżetu. Proszę Przewodniczącego Komisji Budżetu o opinię komisji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu RM – Wł. Stec – Komisja Budżetu  

pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni 

mają uwagi do projektu tej uchwały? Nie widzę, w takim razie przechodzimy  

do głosowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
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budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 2017 r. Kto jest za przyjęciem 

projektu tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam,  

że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 2017 r. 

 

Patrz uchwała Nr LIII/135/2017 – załącznik nr 13  do protokołu.  

  

11) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – I ostatni już projekt uchwały 

zmieniający uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2017 – 2023. Projekt uchwały był również 

opiniowany przez Komisję Budżetu. Proszę Przewodniczącego Komisji o opinię 

komisji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu RM – Wł. Stec – Komisja Budżetu  

pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni 

mają uwagi do projektu tej uchwały? Nie widzę, w takim razie przechodzimy  

do głosowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2017 – 2023.  

Kto jest za przyjęciem projektu tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymał? Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie. 

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2017 

– 2023.  

 

Patrz uchwała Nr LIII/136/2017 – załącznik nr 14 do protokołu.  
 

 

Ad IV/ Interpelacje i zapytania oraz odpowiedzi: 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – I tak wyczerpaliśmy punkt trzeci 

porządku obrad. Przechodzimy teraz do punktu czwartego, mianowicie: 

interpelacje i zapytania oraz odpowiedzi. Proszę Państwa Radnych o zgłaszanie 

się do zabierania głosu.  

Proszę Państwa, więc mamy tak: Kamil Stelmasik, Sajda Włodzimierz, Krysa 

Małgorzata, Pałka Andrzej, Marzec Marcin, Joanna Pikus. Czy ktoś się jeszcze 

zgłaszał, a pominęłam Państwa? Nie, w takim razie mamy wszystkich. 

Ogłaszam piętnaście minut przerwy.  

 

Przerwa w obradach Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego trwała  

od godz. 16.28 do godz. 16.46. 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Wznawiam obrady. Proszę  

o zabranie głosu Radnego Kamila Stelmasika. 

Radny K. Stelmasik – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 

Pani Prezydent! W swojej interpelacji odniosę się do pewnego pomysłu 

zgłoszonego w ubiegłym roku, a mianowicie w dniu 25 października ubiegłego 

roku podczas sesji Rady Miasta, złożyłem wniosek w sprawie budowy gminnej 

strzelnicy sportowej. Propozycja ta spotkała się wówczas z pozytywną reakcją 

wielu środowisk żywo zainteresowanych powstaniem takiego obiektu w naszym 

mieście. Mając wtedy na uwadze przychylną opinię Pana Prezydenta dla takiego 

projektu, takiego pomysłu, w dniu 21 listopada odbyło się spotkanie 

konsultacyjne w tej sprawie. W gronie 16 osób – przedstawicieli kół łowieckich, 

kolekcjonerów broni, czynnych zawodników strzelectwa sportowego, ale 

również i „Strzelców”, pasjonatów, instruktorów strzelectwa, a także 

pracowników firm ochroniarskich, przedyskutowano wstępnie i wypracowano 

najbardziej optymalne rozwiązania pod kątem utworzenia odpowiedniej 

infrastruktury, umożliwiającej treningi strzeleckie, organizację zawodów, 

szkolenia czy prowadzenie działalności rekreacyjnej w tym zakresie. Pismo  

w tej sprawie pozwalam sobie załączyć do niniejszego wniosku. W ostatnim 

czasie temat ten został podniesiony na nowo. Grupa inicjatywna podjęła 

ponownie rozmowy, rozpoznała temat od strony prawnej, obwarowania 

związane z kwestiami technicznymi, dokonała również rekonesansu  gruntu 

gminnego przy ul. Samsonowicza, gdzie niegdyś była już zlokalizowana 

strzelnica. Spotkała się także z władzami Klubu Sportowego KSZO, Grupa  

dostała zielone światło od zarządu KSZO, od których dostała „zielone światło” 

do powołania klubu strzeleckiego w ramach istniejących struktur. Pomysł ten 

będzie w pewnym sensie w nawiązaniu do tradycji przedwojennego strzelectwa, 

które miało swoje miejsce w naszym mieście i zapisało się w historii naszego 

miasta, a które to datowane jest na rok 1927, kiedy to lider Klubu 

Mieszczańskiego – Pan Kazimierz Buśko powołał Lokalny Komitet 

Wychowania Fizycznego i Przysposobienia Wojskowego. Mając na uwadze 

powyższe, zwracam się ponownie z wnioskiem o rozpoczęcie prac 

koncepcyjnych i organizacyjnych, mających na celu budowę strzelnicy 

sportowej w Ostrowcu Świętokrzyskim. Uważam, że projekt ten można 

udźwignąć siłami własnymi gminy, spółek miejskich, jak i samego środowiska 

zainteresowanego strzelectwem, a za chwilę pełnoprawnego klubu 

strzeleckiego. Przedsięwzięcie to może być podzielone na etapy i realizowane 

stopniowo w ramach możliwości finansowych Gminy. Celem powinno być jak 

najszersze umożliwienie realizacji pasji strzeleckiej mieszkańcom naszego 

miasta. Co więcej, w ramach klubu, po wstępnych rozmowach i takim 

rekonesansie naszym, planowane jest także powołanie sekcji łucznictwa 

sportowego, czy też tradycyjnego. Wierzymy, że obiekt, jakim jest strzelnica 

sportowa może stać się niezbędnym zapleczem szkoleniowym Policji, czy też 

innych instytucji, czy firm, w których niezbędnym warunkiem do posiadania  
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i używania broni palnej jest okresowy trening strzelecki. Zapewne stanie się 

także miejscem organizacji ciekawych wydarzeń, pokazów i przede wszystkim 

zawodów, które będą doskonałym narzędziem do integracji mieszkańców 

naszego miasta. Dziękuję bardzo (Interpelacja stanowi załącznik nr 15 do 

protokołu).  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Radnego Włodzimierza Sajdę. 

Radny Wł. Sajda – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 

Pani Prezydent! Szanowni Goście!  

1) Panie Prezydencie! Pierwszą sprawę, to chcę podziękować w imieniu 

mieszkańców i swoim o wykonanie pasów na ul. Traugutta i postawienie znaku, 

jak się zjeżdża od Kielc, od Szewnej, znaku ograniczenia prędkości. To było 

mówione od 5 lat i nikt się nie pochylił nad tym. I dzięki Panu i Panu 

Damianowi Urbanowskiemu z Urzędu Wojewódzkiemu, Panu chciałem 

podziękować też, Panu Komendantowi Wilkowi i szczególnie Panu 

Naczelnikowi „drogówki” – Dominikowi Kowalskiemu i pracownikowi 

Starostwa – Dariuszowi Soińskiemu. Panie Prezydencie! Ludzie zadowoleni,  

bo już nie będą płacić mandatów, bo tam łapali tak, że ludzie byli zniesmaczeni  

i bardzo prosili, żeby Panu za to podziękować. 

2) Następną interpelację mam, Panie Prezydencie, chodzi mi na ul. Solidarności, 

na Starym Zakładzie jest firma Evoltaic. Dokąd oni będą, tam parkują 

samochody, parkowali na chodniku, teraz na ulicy, a parking stoi pusty. Przecież 

można, żeby wjeżdżali na parking i nie stali na ulicy. 

3) I następną interpelację, Panie Prezydencie, już mam ostatnią. Prosiłbym, 

Panie Prezydencie, na terenie naszego miasta, ludzi, ludzie są pozbawieni prądu, 

co nie mają liczników i ile mieszkańców naszego miasta? Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Radną Małgorzatę Krysę. 

Radna M. Krysa – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie!  

Ja chciałabym przeczytać odpowiedź na interpelację moją w sprawie budowy 

wiat przystankowych przy wyremontowanej ul. Polnej: „Staraniem Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski została ustawiona wiata przystankowa przy przystanku 

przy ul. Polnej, w miejscu ówczesnej lokalizacji przystanku. W ramach 

zrealizowanej przez Starostwo Powiatowe przebudowy ul. Polnej, zmieniona 

została lokalizacja przystanku autobusowego. Tym samym, w ramach tej 

przebudowy, zarządca drogi winien dokonać również przeniesienia istniejącej 

wiaty lub ustawienia nowej w miejscu nowej lokalizacji zatoki autobusowej. 

Obecnie Gmina Ostrowiec Świętokrzyski nie posiada wolnych środków 

finansowych na ustawienie nowej wiaty przystankowej”. Pan Prezydent przed 

chwilą właśnie w wystąpieniu, mówiąc o budżecie, mówił nam, akurat 

zwróciłam na to uwagę, bo to mnie dotyczyło, właśnie tej interpelacji, że będą te 

wiaty nowe, nowoczesne właśnie, czy też wymieniane, czy też wstawiane  

w tych miejscach, gdzie nie ma, natomiast, jeśli chodzi o tą odpowiedź na moją 
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interpelację, to nie wiem, to jest takie „odbijanie piłeczki”. Mieszkańcom chyba 

nie chodzi o to, kto ma to zrobić, tylko ja chciałam zapytać właśnie, w imieniu 

mieszkańców, kiedy, kiedy ta wiata na tej ulicy Polnej, zarówno przy Lidlu, 

czyli ta – chodzi o przeniesienie tej wiaty, jak również ta po stronie Browaru, 

zostanie ustawiona? To są przystanki, na których naprawdę bardzo dużo ludzi, 

szczególnie tym przy Lidlu, szczególnie dużo ludzi, młodzieży jest  

z gimnazjum, stoi i na pewno jest to konieczne, dlatego nie wiem, gdzie tutaj 

jest brak dobrej woli tak naprawdę chyba. Tłumaczenie, że nie ma pieniędzy, 

naprawdę ktoś nie potrafi się dogadać, a tu chodzi o zwykłego człowieka, jak 

pomóc tym ludziom. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę  

o zabranie głosu Andrzeja Pałkę. 

Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Pani 

Wiceprezydent! Koleżanki, Koledzy Radni! Mili Goście! Panie Prezydencie! 

Moje pytania w sprawie: 

1) W jakim procencie został zrealizowany pierwszy etap basenów odkrytych? 

2) I drugie – jakie dotychczas podjęto działania związane z powstaniem 

świetlicy wraz z siedzibą Rady Osiedla „Kolonii Robotniczej”? Na te pytania 

dwa prosiłbym o odpowiedź na piśmie. 

3) Natomiast trzecie – prosiłbym o podjęcie stosownych działań związanych  

z postawieniem znaku ograniczającego prędkość na ul. Kolonia Robotnicza – 

ten odcinek „ślepy” – od Ronda NSZ do budynku dawnej starej świetlicy. 

Okazało się, że tam się zaczynają rozpędzać pojazdy, jak szybko mogą jeździć. 

Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę  

o zabranie głosu Marcina Marca.  

Radny M. Marzec – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Wysoka Rado! 

Szanowni Goście!  

1) Ja bym chciał zadać takie pytanie dotyczące tego, co się zadziało w tej 

kadencji w sprawie niwelacji występujących barier architektonicznych dla osób 

niepełnosprawnych – chodzi konkretnie o osoby niepełnosprawne ruchowo, 

głównie poruszające się na wózkach inwalidzkich – czy jest jakiś audyt, 

monitorowanie tego, gdzie występują takie miejsca, czy są pomysły co do tego, 

że można by było coś takiego przeprowadzić? Najlepiej, albo jakiś eksperyment 

społeczny, być może z osobami na wózkach, a być może osoby pełnosprawne 

powinny usiąść dzisiaj na wózek. Sam chętnie, jako radny bym podjął czegoś 

takiego, bo spotkałem się ostatnio z takimi głosami, że trochę tych barier jest,  

a my jako osoby pełnosprawne na co dzień nie dostrzegamy tego, bo tak 

naprawdę to my się poruszamy zupełnie inaczej i być może faktycznie gdzieś to 

umknęło. Być może ja się mylę i dlatego chciałbym wiedzieć, jaki jest stan tego, 

co w tej kadencji naprawdę w tej sprawie zrobiono. Mam takie nieodparte 

przemyślenia, że od chwili, kiedy Radnym Rady Miasta był Śp. Pan Adam 

Lendor, to mam wrażenie, że jakoś się mało lobbuje w tej sprawie. 
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2) A druga sprawa – właściwie już nie tyle interpelacja, co słowa gratulacji dla 

osób, które się merytorycznie zajmowały wnioskiem i w ogóle zagadnieniem 

rewitalizacji, bo myślę, ze faktycznie jest to duży sukces i ja to potrafię 

naprawdę docenić bo to są gigantyczne pieniądze dla naszego miasta na bardzo 

ważne działania, które zaktywizują znaczną część obszaru u nas w mieście,  

a chylę czoła przed tymi osobami, które merytorycznie ten wniosek w Urzędzie 

i być może poza – tak, ze dla wszystkich, którzy w to działanie byli 

zaangażowani, chciałbym złożyć słowa uznania i gratulacji. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Radną Joannę Pikus. 

Radna J. Pikus – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Pani Prezydent! 

Szanowni Państwo! Ministerstwo Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej ogłosiło 

konkurs w ramach programu „Senior Plus”. Umożliwia on jednostkom 

samorządu terytorialnego m.in. aplikowanie o środki na utworzenie klubów 

„Senior Plus”. Klub Seniora to miejsce, które zajmuje się rozwojem życia 

kulturalnego, oświatowego, towarzyskiego i rekreacyjnego osób starszych. 

Osiedle Ogrody jest jednym z największych osiedli naszego miasta. Większość 

mieszkańców do osoby starsze, dla których takie miejsce jak Klub Seniora 

stanowiłoby integralną część ich życia. W związku z powyższym, w imieniu 

swoim oraz Radnej Urszuli Uby, zwracam się z prośbą o przystąpienie  

do konkursu w ramach programu „Senior Plus” i utworzenie Klubu  

Seniora na os. Ogrody. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Radnego Stanisława Choinkę. 

Radny S. Choinka – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 

Pani Prezydent! Szanowni Goście!  

1) Obecny remonty drogi wojewódzkiej nr 754, w tym cały odcinek  

ul. Bałtowskiej, to od dawna wyczekiwany przez mieszkańców osiedla Koszary 

czas na wybudowanie drogi o odpowiednim standardzie, poziomie 

bezpieczeństwa i komforcie, na jaki oczekiwali prawie przez 30 lat. Ulica 

Bałtowska obecnie to droga, na której panuje wzmożony ruch pojazdów 

osobowych i ciężarowych. Niestety, na długości ok. 200 metrów wjazdu do 

Nadleśnictwa Ostrowiec, w kierunku Sudołu, nie został zaplanowany chodnik. 

Starsi mieszkańcy i nie tylko, idący do Kościoła, będą musieli przejść na 

wysokości Nadleśnictwa na drugą stronę jezdni, gdzie wykonany będzie 

chodnik wraz ze ścieżką rowerową i po 200 metrach z powrotem będą musieli 

przejść przez ruchliwą jezdnie, aby móc dalej iść w kierunku Kościoła  

pw. Bł. Jana Pawła II. Zapytuję, dlaczego chodnik ten nie został zaplanowany 

wzdłuż Nadleśnictwa, którego przynależność terytorialna należy do Gminy 

Bodzechów, czyli Powiatu Ostrowieckiego. Naprzeciw Nadleśnictwa, po drugiej 

stronie ul. Bałtowskiej, terytorialnie również należącej do Gminy Bodzechów, 

ma powstać pawilon handlowy o dużej powierzchni. Jak widać, z nie 

zaplanowanego chodnika będzie mogło korzystać wiele osób, a obecnie nie ma 
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przeciwwskazań technicznych, aby taki chodnik, ku zadowoleniu mieszkańców, 

mógł powstać. Jak wiadomo, obecny projekt został uzgodniony i zatwierdzony 

przez odpowiednie urzędy. Obecnie, Świętokrzyski Zarząd Dróg Wojewódzkich 

w Kielcach odmówił wykonania dalszej części tego chodnika ze względów 

finansowych. Obecna sytuacja i stanowisko mieszkańców pokazuje, że chodnik 

ten w tym miejscu należy jednak wykonać. Ale jak zwykle – kiedy nie 

wiadomo, o co chodzi to chodzi o pieniądze. Dlatego – Panie Prezydencie –  

w imieniu tych mieszkańców zwracam się o wybudowanie tej części chodnika. 

Nie jest to chodnik przy drodze gminnej, ale może przy partycypacji w kosztach 

Nadleśnictwa, Starostwa powiatowego i Gminy Ostrowiec, udałoby się pomóc 

mieszkańcom naszej gminy, również i powiatu, aby mogli bezpiecznie korzystać 

z takiego rozwiązania (Interpelacja stanowi załącznik nr 16 do protokołu).  

2) W dniu wczorajszym w godzinach popołudniowych i wieczornych nie zostały 

posypane solą pokryte lodem ulice Kąty Denkowskie i Rudzka należące do ulic 

Starostwa Powiatowego. W Częstocicach została uszkodzona wiata autobusowa 

przez prywatnego przewoźnika na skutek oblodzonej nawierzchni. Całe 

szczęście, że na tym przystanku nie oczekiwał żaden pasażer. Czy tak wyglądają 

przygotowania dróg Starostwa Powiatowego do sezonu zimowego? A stąd moje 

kolejne pytanie – czy nasze ulice gminne i chodniki będą odpowiednio 

utrzymane w tym trudnym okresie zimowym? (Interpelacja stanowi załącznik 

nr 17 do protokołu).  

3) Remont ul. Bałtowskiej – powoduje, że boczne ulice wykorzystywane są do 

objazdów, co spowodowało powstanie w nich dużych ubytków. Czy jest 

możliwość, aby jeszcze w tym roku nawierzchnie tych ulic zostały uzupełnione 

kruszywem przez Zakład Usług Miejskich w okresie między świętami a Nowym 

Rokiem? (Interpelacja stanowi załącznik nr 18 do protokołu). 

4) W imieniu mieszkańców ul. Zielonej proszę o wykonanie schodów  

w chodniku w kierunku ul. J. Samsonowicza. Obecnie oblodzenie chodnika  

i jego strome podejście powoduje, że mieszkańcy mają duże utrudnienia,  

w większości ci starsi mieszkańcy tej ulicy, w dotarciu do ul. J. Samsonowicza. 

Oczywiście to nie czas na takie prace, ale myślę, że na wiosnę można takie 

udogodnienia dla mieszkańców ulicy Zielonej wykonać (Interpelacja stanowi 

załącznik nr 19 do protokołu).  

5) Panie Prezydencie, dziękuję za zainstalowanie wiaty autobusowej na ulicach: 

Rudzkiej, Ostrowieckiej i 11-go Listopada. Dobrze, że widzi Pan potrzeby 

mieszkańców. Szkoda, że na ulicy Polnej nie ma takiej wiaty, bo nie wszyscy 

rozumieją słowa „pomagać” i „służyć” innym. Czyli mieszkańcom Ostrowca 

Świętokrzyskiego. Dziękuję za uwagę (Interpelacja stanowi załącznik nr 20 do 

protokołu). 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Wobec tego,  

że wyczerpaliśmy już tutaj głosy Państwa pozwolicie Państwo, że ja zabiorę 

teraz głos.  
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Szanowne Prezydium! Szanowni Państwo Radni! Panie Prezydencie! Otóż  

w miesiącu październiku 2017 roku rozszerzony został zakres działania ustawy 

dekomunizacyjnej i tu chodzi mianowicie o zmianę nazw osiedli  

i ewentualnie zniszczenia, czy też demontażu – może lepsze słowo – budowli.  

I tutaj mam na uwadze pomnik Krzyża Grunwaldu, który jest usytuowany przy 

Alei 3-go Maja. Proszę Państwa, to był order, który miasto nasze otrzymało,  

nie imiennie ktokolwiek, lecz nasze miasto otrzymało ten order w 1970 roku,  

tj. Order Krzyża Grunwaldu II Klasy, na którym pozwolicie Państwo, że 

przytoczę napis, jaki widnieje na tym właśnie pomniku: „Polska 

Rzeczypospolita Ludowa w uznaniu dla rewolucyjnych walk klasy robotniczej 

Ostrowca Świętokrzyskiego o wyzwolenie narodowe i społeczne, za udział 

całego społeczeństwa w walce z hitlerowskim najeźdźcom i wkład  

w budownictwo socjalistyczne Polski Ludowej.” I tu Rada Państwa nadała Order 

Krzyża Grunwaldu II klasy miastu – miastu Ostrowiec Świętokrzyski. Ponieważ 

uważam, że jest to jednak duży kawałek historii i wielkie odznaczenie miasta za 

to, że mieszkańcy czynnie uczestniczyli w wojnie, ponosili ofiary w czasie tej 

wojny i tutaj bym wnioskowała, kontynuując moją wypowiedź, by 

przeprowadzić sondaż wśród mieszkańców Ostrowca Świętokrzyskiego co do 

tego, czy chcemy zniszczyć ten kawałek historii? Bardzo ważny w naszym tutaj 

życiu, w naszym życiu społecznym. I myślę, że może ten sondaż pozwoli 

Zespołowi, który ewentualnie będzie proponował jakieś tak rozwiązania w tym 

temacie do Pana Prezydenta, w zasadzie to do Rady Miasta celem uchwalenia 

propozycji, by mieć taką jakąś po prostu szerszą orientację, co do tego czego 

chcą nasi mieszkańcy. Bo ja uważam, że to jest bardzo ważna historia i nad 

historią należy się pochylać. Nie ma czarnych dziur w granicach naszego życia – 

są tylko okresy historii. I chciałabym, żeby podejmując jakąkolwiek decyzję 

podjęlibyśmy ją słuszną. To tyle dziękuję bardzo. Proszę Radnego Wł. Sajdę  

o zabranie głosu.  

Radny Wł. Sajda – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 

Pani Prezydent! Szanowni Goście! Ja bym tego tematu nie podnosił Pani 

Przewodnicząca, bo wcześniej zlikwidowano Nowotkę, w Rynku naszym Panią 

Bielową. No i wtedy nikt nic nie mówił. No i ja to myślę, że jeżeli to jest 

ustawa, idzie z góry przez IPN, no to tu nie ma co – szkoda pieniędzy i żeby 

robić jakieś referendum, czy coś. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Bo to nie jest referendum, Panie 

Radny, pozwoli Pan, że wejdę w słowo – to jest sondaż. A słowo „sondaż”  

to jest zapytanie mieszkańców w jakiejkolwiek formie by to nie było,  

ale zapytanie mieszkańców. Nie referendum, żeby ponosić pieniądze  

na zorganizowanie takiej akcji. Ja myślę, że sondaż by tu pomógł nam  

w podjęciu jakiejkolwiek opiniotwórczej decyzji.  

Radny Wł. Sajda – No wcześniej były, jak powiedziałem likwidowane te 

pomniki – akurat ja byłem, jak były zdejmowane. No i tutaj, żeby polityki nie 

uprawiać. Myślę, to jest odgórnie, no i powinniśmy to uszanować. Dziękuję. 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Wyczerpaliśmy wszystkie głosy  

w dyskusji? To poproszę może Pana Prezydenta o zabranie głosu. 

Prezydent J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie, Panowie Radni! Nasi 

Prezesi czekają w gotowości – dyrektorzy, żeby tutaj udzielać też również 

odpowiedzi.  

Szanowni Państwo! Pan Kamil Stelmasik – strzelnica sportowa. Jak najbardziej 

potwierdzam taką dobrą chęć współpracy. Jest duże środowisko myśliwych, 

pasjonatów strzelectwa, którzy zasługują na to, aby mieć warunki do uprawiania 

tej dyscypliny sportowej. Warunek jeden – cieszę się bardzo, tylko chciałbym, 

żeby ten Klub powstał. Nie wiem, jak tutaj Pan Prezes Piotr Dasios w podwójnej 

roli by się wypowiedział. Ale jeżeli powstanie sekcja i będzie partner do 

rozmowy, to nasze spółki – Miejskie Przedsiębiorstwo Robót Drogowych i tutaj 

Pan Prezes Mirosław Sławek się, że tak powiem uaktywnił i powiedział, że to 

też kiedyś była jego pasja. I tu ma dobrą wiedzę i powiem też, że jest 

koncepcyjnie przygotowany, żeby pokazać – to firma MPRD, firma Zakładu 

Usług Miejskich i nasze pozostałe spółki byłyby tutaj w stanie wesprzeć, 

pomóc. Być może nawet skorzystamy ze środków zewnętrznych, jeżeli się takie 

pojawią. Temat jest otwarty. Dla mnie jest ważna jedna rzecz, żeby był 

usankcjonowany parter do współpracy. Jeżeli ten partner przy Klubie KSZO 

powstanie, taka sekcja powstanie, zapraszam do rozmów. Jesteśmy otwarci.  

Pan Radny Wł. Sajda – Traugutta – podziękowania – dziękuję. Przekażę  

w szczególności Panu Dyrektorowi Damianowi Urbanowskiemu, który jest 

szefem Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich. Dziękuję za te słowa  

i na pewno go to ucieszy w tym okresie przed świątecznym. Co do parkingu na 

Alei Solidarności, to nasi strażnicy, Pan Komendant słucha. Przekażą sugestię, 

żeby pracownicy bądź kontrahenci, no mogli wjechać na teren, mogli wjechać. 

Przekażemy. Co do liczby mieszkańców bez prądu – spróbujemy znaleźć takie 

dane, sprawdzimy też w Zakładzie Energetycznym. Zobaczymy czy ta wiedza 

jest też również w MOPS-ie i przekażemy Panu.  

Pani Małgorzata Krysa – jeżeli chodzi o wiatę przy Polnej – nie chcę w okresie 

przed świątecznym tutaj psuć humoru Naczelnikowi Jerzemu Wronie i radnemu. 

W skrócie tak, żeby nie wchodzić osobowo. Jak się robi remont, to się robi 

remont od początku do końca. Jak firma budowała drogę i wzięła za to duży 

pieniądz – ponad milion – to przesunięcie tej wiaty było drobiazgiem. Ta wiata 

musi być postawiona. Jestem po rozmowie z Zarządem Spółdzielni 

Mieszkaniowej „Krzemionki”. Tutaj czekam tylko na podpisanie pewnych 

dokumentów, usankcjonowanie i taka wiatę postawimy. Wystąpiliśmy też  

o zgodę do Powiatu na wiatę na wysokości Lidla, tutaj wcześniej. Ale tu 

problem mamy, bo Zarząd tam zawoalował dziesięć różnych, że tak powiem – 

przeciwskazań i tutaj jest problem. Ale tą pierwszą na wysokości Urzędu 

Skarbowego myślę, że jest szybciej do rozwiązania. Tym bardziej, że chcemy 

kupić wiat dużo w budżecie przyszłego roku. Te wiaty się przyjęły. Te wiaty 

nowe, estetyczne, eleganckie, zadbane zmieniają wizerunek miasta i na pewno 
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w takie wiaty byśmy wchodzili w pozostałych częściach miasta. Na 

Sandomierskiej dwie też jest postawione. Tu Pan Radny słusznie zauważył, 

tylko Radny, Pan Przewodniczący Stanisław nie wyłapał niuansu. Pan Radny 

Sajda chciał pochwalić, że na Sandomierskiej również są fajne, nowe wiaty. 

Tak, więc to taki był niuans. Tak, że co do tego nie wypada tutaj 

przedświątecznie mówić, że gdzieś tam coś było. To jest, dla mieszkańców 

jesteśmy, i taka wiata powinna być postawiona. Dawno powinna być 

postawiona. Tyle.  

Radny A. Pałka – chciał odpowiedzi na piśmie. Panie Andrzeju! Naczelnik 

Kowalski napisze do Pana pismo w tym temacie. Nie ma się co odwoływać, 

trzeba wziąć Pana – ale Panie Andrzeju, to podpowiem – Naczelnik Kowalski 

jest mieszkańcem tej części osiedla. Wie, powiem więcej – ja myślę, że 

Naczelnik dzisiaj był na Policji przesłuchiwany, jak Pan tak już mówi, ale nie 

sądzę, żeby Pan na niego doniósł. No, znam Pana z sympatii i myślę, że tutaj 

Pan jest merytoryczny. Ale inni mają. Musiał się chłop tłumaczyć – skąd się 

wziął w Urzędzie Miasta, no. I powiem, że nie był sam. Tak, ale już nie 

wchodzimy Naczelniku – okres przedświąteczny.  

Radny Marcin Marzec – niwelacja barier architektonicznych. Daleki jestem od 

wsadzania kogokolwiek na wózek inwalidzki. Mam tutaj opory. Sprawdzimy. 

Nasi pracownicy, projektanci, Wydział Infrastruktury Komunalnej od lat 

wiedzą, zwracają na to uwagę przy wielu inwestycjach. Przy wielu inwestycjach 

drogowych – przy wszystkich mamy obniżone krawężniki. To nie dotyczy tylko 

niepełnosprawnych, to przede wszystkim dotyczy również matek z dziećmi,  

tu wózki.  To przede wszystkim jest obniżanie krawężników przy pasach, czy 

przejściach, przy ścieżkach rowerowych. Sprawdzimy. OK. Ale powiem tak,  

tu gdzie mamy wpływ, jak najbardziej. Natomiast tam, gdzie budują prywatni, 

możemy tylko sugerować. Dziękuję za podziękowania w kierunku prac naszych 

pracowników, którzy przygotowywali dokumenty do wniosku o pozyskanie 

środków zewnętrznych z Unii Europejskiej. To jest fakt, że pozyskaliśmy –  

a życzyłbym sobie i innym samorządom – Pan tam często jest na Iłżeckiej, żeby 

też 23 pozyskali, bo to proszę wierzyć – to jest zainwestowane w miasto 

Ostrowiec Świętokrzyski. I to dziękuję, bo Pan też zawodowo pisze projekty. 

Wie Pan, że to jest naprawdę trudny kawałek chleba, żeby taką kasę podnieść.  

Ja powiem, że w poniedziałek byłem u Marszałka Jarubasa, a w środę była 

decyzja, żeby te pieniądze dla miasta Ostrowca Świętokrzyskiego tutaj przez 

Zarząd Sejmiku zostały przyznane. Mogę tylko i wyłącznie podziękować 

całemu Zarządowi i Radnym Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego, że się 

przychylili do tego wniosku, i że te pieniądze będą zainwestowane w Ostrowcu 

Świętokrzyskim. I to też jest taki dobry prezent przedświąteczny dla naszych 

mieszkańców. Bo to będą pieniądze, które będą zainwestowane w Ostrowcu 

Świętokrzyskim.  

Panie Radne: J. Pikus i Radna U. Uba w temacie „Senior Plus” – Klub Seniora, 

każde osiedle chciałoby taki klub. Tu powiem, dolna część miasta ma ten 
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przywilej i tutaj Centrum Aktywności Obywatelskiej, że te kluby są, istnieją. 

Rozpoznajemy rynek. Panie być może, że będziecie prekursorkami, i że taki 

klub – mamy obiekty, jest gdzie. Więc myślę, że tutaj przed „Ogrodami” duża 

przyszłość, bo też mamy pewne zamierzenie inwestycyjne. Rozpatrzymy, 

przyszły rok pokarze czym to się zakończy. Ale dziękuję.  

Radny Choinka Stanisław – co do chodnika przy Nadleśnictwie – powiem tak, 

jesteśmy otwarci. To jest słuszna sugestia Pana Radnego, żeby wspólnie  

z pozostałymi instytucjami taki chodnik zrobić dla naszych mieszkańców. 

Terytorialnie nie leży to na terenie Ostrowca, ale buduje się sklep więc będzie 

ruch degenerowany. Jest obok Nadleśnictwo – świetne przedsiębiorstwo. 

Słyszymy, że dysponuje olbrzymim budżetem. Powiem, że myślę, że tu Pan 

Nadleśniczy mógłby wesprzeć finansowo, my wesprzemy, powiat jakąś częścią. 

Myślę, że i Wójt Murzyn też wesprze, i Powiat dołoży kolejną. Jak w cztery 

instytucje, możemy taką deklarację złożyć, żeby składając się te cztery 

instytucje taki projekt, taką drobną inwestycję mógłby zrealizować. Na jedną 

czwartą stać nas. Myślę, że tu nie będzie żadnego problemu. Ale przekażemy 

tutaj taką sugestię i taka propozycję do Powiatu. Mam nadzieję, że nie odrzucą.  

Co do ulic powiatowych – no, nie będę tutaj wyciągał Naczelnika Jerzego 

Wronę, bo święta idą. Myślę, że tam w kuluarach Pan Naczelnik, Radny tu 

odpowie – czy zlecił, czy uruchomił i jak to wygląda, i żeby te ulice wszystkie 

były w jednym standardzie, żeby nie było standardu zimowego, nieoszronionego 

na chodnikach i na ulicach, bo my przykładamy wagę i to też jest ważne dla 

wszystkich.  

Samsonowicza – chodnik – nie da się ukryć, że jest to w zarządzie Starostwa 

Powiatowego – przekażemy. Cała Samsonowicza jest – ten odcinek  

w szczególności – od 11-go Listopada do Bałtowskiej – w opłakanym stanie. 

Ale przekażemy tutaj tą interpelację.  

Dziękuję za dostrzeżenie tych wiat przystankowych. Tych wiat będziemy chcieli 

w przyszłym roku postawić dużo więcej.  

Pani Przewodnicząca Irena Renduda – Dudek i Pan Radny Wł. Sajda – temat 

Krzyża Grunwaldu przy Alei 3 – go Maja przy dawnym budynku ZDK – u,  

a obecnym kinie „Etiuda”. Drodzy Państwo, to jest olbrzymia konstrukcja, 

olbrzymia rzeźba, której demontaż będzie dużo kosztował. I myślę, że ten 

pomysł Pani Przewodniczącej jest godny rozważenia. Biorąc pod uwagę słowa 

Pana Radnego, nie wchodząc w politykę – jest ustawa wyższej rangi ale jest też 

rozsądek. I myślę, że zwrócimy się z takim apelem, z taką sondą do 

mieszkańców – jak przerobić ten pomnik, tą bryłę, żeby go nie demontować, nie 

niszczyć, a ewentualnie zachować. Drodzy Państwo, jest takie mądre 

sformułowanie: „Nie burzcie pomników, chociaż mielibyście wznieść 

donioślejsze”. Myślę, że to dotyczy wszystkich. I powiem, tak – nie będziemy 

polemizować z ustawą. Tutaj nie mamy możliwości żadnych prawnych. 

Natomiast, takie pytanie – co zrobić, jak wykorzystać ten krzyż, jak 

wykorzystać? Być może wystarczy tylko przesłonić tablicę, albo zamontować 
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inną tablicę? Nie wiem. Temat otwarty, pomysł dobry. Możemy się zwrócić też 

za pośrednictwem – tutaj radny podpowiada – naszych mediów. Niech spytają 

mieszkańców, jakby widzieli jak to przerobić? O może w ten sposób, prawda? 

Jak to skorzystać, żeby nie niszczyć, żeby tutaj nie wydawać zbędnych środków. 

Wszystko jest tematem otwartym. Bardzo dziękuję Pani Przewodniczącej,  

że chciała podnieść ten temat. Ponieważ wyczerpaliśmy Pani Przewodnicząca 

punkt interpelacje i zapytania… 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Pozwoli Pan Prezydent, że ja 

zapytam Państwa Radnych, czy jeszcze nie chcieliby zabrać głosu w tym 

punkcie. No myślę, że już chyba nie – jeszcze Włodzimierz Sajda chciałby o coś 

zapytać.  

Radny Wł. Sajda – Panie Prezydencie! Odkąd się zacznie ta akcja zima? Zaraz, 

no bo wczoraj, jak szedłem … 

Prezydent J. Górczyński – Pan Radny podchwytliwe pytanie tu sugeruje.  

Nie wiem, czy jest Naczelnik, o zobaczcie po uśmiechu Radnego – tu nie ma 

przelewek. 

Radny Wł. Sajda – Wczoraj żem szedł ulicą Świętokrzyską, to od  

ul. Drukarskiej było tak ślisko, śliskie chodniki, że kilka kobiet, kilka kobiet się 

przewróciło. Sam od ul. Drukarskiej do domu żem szedł pół godziny. Kawałek 

drogi. To jest ile metrów. I Panie Prezydencie, no mieszkańcy pytają się mnie  

i na przykład powiem Panu – dzisiaj od siebie z domu do Urzędu jechałem pół 

godziny. Taki korek, że nie można było dojechać. I czy Pan wie coś w temacie – 

kiedy będzie zakończona obwodnica Zagłoby? No, bo to już jest powiem Panu 

– ludzie nie wytrzymują na ul. Sandomierskiej i Zygmuntówki. To jest, ludzie 

przeżywają gehennę Panie Prezydencie, na pewno. I bardzo prosili, żeby to 

pytanie, interpelację złożył. Dziękuję.   

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Myślę, że chyba już 

wyczerpaliśmy ten punkt.  

Ponadto Radny Wł. Sajda zgłosił pisemną interpelację dotyczącą udzielenie 

pomocy osobie zaangażowanej 20 lat temu w akcję mającą na celu 

zablokowanie sprzedaży Zakładowego Domu Kultury (interpelacja stanowi 

załącznik nr 21 do protokołu).  

 

Ad V/ Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

w okresie od 1 grudnia do 13 grudnia 2017 r. (załącznik nr 22 do 

protokołu): 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Przechodzimy do kolejnego 

punktu porządku naszych obrad, mianowicie – sprawozdanie z prac  

Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego w okresie od 1 grudnia  

do 13 grudnia 2017 br. Czy Państwo mają uwagi do tego sprawozdania?  

Nie widzę.  
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Nie zgłoszono żadnych zapytań do sprawozdania z prac Prezydenta Miasta 

Ostrowca Świętokrzyskiego w okresie od 1 grudnia do 13 grudnia 2017 r. 

 

Ad VI/ Sprawy różne: 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Przechodzimy do spraw różnych. 

Czy tutaj w tych sprawach różnych chciałby ktoś z Państwa Radnych zabrać 

głos? Proszę Panie Prezydencie. 

 

Prezydent J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie, Panowie Radni! 

Szanowni Goście! Drodzy Prezesi, Kierownicy, Dyrektorzy, nasi pracownicy, 

współpracownicy! Z tego miejsca, jako Prezydent Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego wspólnie z najbliższym kierownictwem, chciałbym życzyć  

na ręce wszystkich Państwa Radnych, wszystkich naszych gości, naprawdę 

wszystkich naszych radnych, Pań Radnych, Panów Radnych, naszych prezesów, 

dyrektorów, kierowników jednostek, naszych pracowników, współpracowników 

– życzyć zdrowych, pogodnych, optymistycznych, pełnych nadziei, pełnych 

optymizmów Świąt spędzonych w gronie najbliższych. Życzę, abyście Państwo 

nabrali energii, sił, abyście Państwo z tą nową werwą, z tym Waszym 

doświadczeniem wspierali nas w realizacji działań na rzecz lokalnej 

społeczności, i abyśmy mogli powiedzieć, że 2018 będzie dla nas wszystkich 

udanym rokiem, czego życzę Państwu, Państwa rodzinom i nam wszystkim 

mieszkańcom Ostrowca Świętokrzyskiego. Korzystając z okazji, tych  

z Państwa, którzy nie będą na oficjalnych balach, uroczystościach serdecznie 

zapraszam na ostrowiecki Rynek 31 grudnia w Ostrowcu. Jako gwiazda 

wieczoru, która będzie witać Nowy 2019 rok wystąpi grupa – 2018 – już o rok 

chciałem, dziękuję, rok, bo to będzie trudny rok, to dlatego chciałem go przeżyć 

szybciej. Ale myślę, że ten rok będzie optymistyczny i życzę Państwu, aby Wam 

nikt nie podkładał nogi, abyście Państwo myśleli o pozytywnym wizerunku, 

abyśmy wspólnie budowali – podkreślę – wspólnie budowali markę Ostrowca 

Świętokrzyskiego. Tego życzę nam wszystkim. Jeszcze raz wszystkiego 

najlepszego i dziękuję bardzo. 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Proszę Państwa, ja również 

chciałabym w imieniu własnym życzyć Państwu dużo, dużo zdrowia, 

serdeczności, życzliwości, uśmiechu, radości, żebyście Państwo w spokoju 

przeżyli te święta, po prostu nie myśleli przez chwilę chociaż o tych 

przeróżnych problemach, które stoją przed nami. A w Nowym Roku spełnienia 

marzeń, oczekiwań, wyzwań, żeby się Państwu wiele w życiu i w pracy 

społecznej udało. A przede wszystkim życzę Państwu,  żeby w tym ostatnim 

roku naszej kadencji wyborczej Państwo uzyskali bardzo, bardzo pozytywne 

oceny naszych mieszkańców i wszyscy Państwo, żebyście się znaleźli w tych 
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ławach, jak tu siedzimy, uzyskali mandat radnego, o ile się będziecie o niego 

ubiegać. Życzę Wam tego z całego serca. Wszystkiego dobrego. I dziękuję 

wszystkim. Zamykam obrady pięćdziesiątej trzeciej sesji Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego.  

Sesja Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego zakończyła się o godz. 17.25. 

Protokołowały: Przewodniczyła: 

  

 Przewodnicząca Rady Miasta 

Marta Kamińska  Ostrowca Świętokrzyskiego 

Eliza Kaniewska  

Anna Krakowiak Irena Renduda – Dudek 
 

 


